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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió ordinària                                                                         Dijous, 30 d’abril de 2015 
Acta núm. 5                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. DIEGO CAPARRÓS ASUAR, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia trenta d’abril de dos mil quinze, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-presidenta, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, sr. Roger 
Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els acords 
següents: 

 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 3 de data 26 de març de 2015.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 – DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA DE DATA 1 3 D’ABRIL DE 
2015 
 
Donar compte del decret de l’alcaldia, de data 13 d’abril de 2015, pel qual el sr. Víctor Carnero 
López exercirà les atribucions de la sra. Emma Blanco Anguera durant la seva absència –
motivada per baixa mèdica-- i fins a la seva efectiva reincorporació.  
 
 
3 – APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM 
4/2015 DE L'AJUNTAMENT PRESSUPOST GENERAL 2015 

 
FONAMENTS DE DRET  
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.  
 
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990. 
 
Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
FETS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2015, en sessió celebrada el dia 18 de desembre de 2014. 
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit entre aplicacions amb àrees de despesa diferents. 
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que el crèdit previst per aquestes despeses és insuficient, sent necessària la tramitació 
d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant suplement de crèdit finançat amb 
aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2014. 
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat 
en part per Baixes d'altres partides de despesa i en part per l'aplicació de Romanent de 
Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2014. 
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar es proposa l'adopció del següent acord: 
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PRIMER . Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit entre 
aplicacions amb àrees de despesa diferent, del Pressupost de l’Ajuntament 2015, amb el detall 
per aplicacions que figura a continuació i per un import total de 1.000 €, d’acord amb 
l’estructura següent: 

 
SEGON. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit del 
Pressupost de l’Ajuntament 2015, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per un 
import total de 90.726,49 €, d’acord amb l’estructura següent: 
 

TERCER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del 
Pressupost de l’Ajuntament 2015, finançat amb aplicació de Romanent de Tresoreria per 

TRANSF-TRANSF-TRANSF-TRANSF-

Ex. Aplic a c ió de  de s pe s a De s c ripc ió Import

2015 43015 1533A 609000015 Altres inv. Noves infraest. I béns dest. Ús general 1.000,00

1.000,00

TRANSF+TRANSF+TRANSF+TRANSF+

Ex. Aplic a c ió de  de s pe s a De s c ripc ió Import

2015 41015 9330A 626000015 Equips processos informació 1.000,00

1.000,00

TRANSF-TRANSF-TRANSF-TRANSF-

Ex. Aplic a c ió de  de s pe s a De s c ripc ió Import

2015 33015 3330A 480080015 Subvenció entitats promoció de les arts 5.623,50

2015 33015 3340A 480280015 Subvencions- Entitats Culturals 876,50

2015 33015 3370A 480150015 Subvencions AAVV 6.400,00

2015 12015 2419A 141000015 Plans d'ocupació SOC 10.000,00

2015 43015 9330E 633000014 Adaptació inst estalvi energètic - Patrimoni Sing. 67.826,49

90.726,49

TRANSF+TRANSF+TRANSF+TRANSF+

Ex. Aplic a c ió de  de s pe s a De s c ripc ió Import

2015 33015 3330A 480090215 Subvenció Ass. Promoció espectacle infantil i juve 6.500,00

2015 33015 3370A 480150015 Subvencions AAVV Ausiàs March 2.800,00

2015 33015 3370A 480150015 Subvencions AAVV Angela Roca 2.100,00

2015 33015 3370A 480150015 Subvencions AAVV Sta. Teresa 1.500,00

2015 25215 2410A 480000215 Aportació a la Creu Roja de Gavà 10.000,00

2015 43015 9330E 780000015 Aportació a la Diocesi de Sant Feliu de Llobregat 67.826,49

90.726,49
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Despeses Generals de l'exercici 2014, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i 
per un import total de 508.000 €, d’acord amb l’estructura següent: 

 
QUART.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost 
de l’Ajuntament 2015, finançat en part per Baixes d'altres partides de despesa i en part per 
l'aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2014, amb el detall 
per aplicacions que figura a continuació i per un import total de 620.000 €, d’acord amb 
l’estructura següent: 
 

 
CINQUÈ- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 

Finançament

ExExExEx DescripcióDescripcióDescripcióDescripció

2.015 15915.9390A.87001 R.T .per desp.gnrals/Finanç.suplement de crèdit 508.000,00

Total 508.000,00

 Aplicacions de despesa

ExExExEx Aplicació de  despesaAplicació de  despesaAplicació de  despesaAplicació de  despesa DescripcióDescripcióDescripcióDescripció ImportImportImportImport

2.015 15915.0110A.913000015 Amort ització de préstecs a llarg termini 400.000,00

2.015 CAP 1 Despeses de personal 108.000,00

Total 508.000,00

ConcepteConcepteConcepteConcepte

/Aplicació/Aplicació/Aplicació/Aplicació

RT per RT per RT per RT per 

Despe ses Despe ses Despe ses Despe ses 

GeneralsGeneralsGeneralsGenerals

Finançament

ExExExEx De scripcióDe scripcióDe scripcióDe scripció

2.015 15915.9390A.87000 R.T .per desp.gnrals/Finanç.crèdit  extraordinari 600.000,00

2.015 43015.3230A.227990015 Manteniment escoles 20.000,00

Total 600.000,00 20.000,00

Noves aplicacions de despesa

ExExExEx Aplicació de  despesaAplicació de  despesaAplicació de  despesaAplicació de  despesa De scripcióDe scripcióDe scripcióDe scripció ImportImportImportImport

2.015 37015.9330B.632000015 Inversió de rep en edificis i altres const ruccions- IFS Equipam 390.000,00

2.015 43015.9330F .632000015 Inversió de rep en edificis i altres const ruccions- IFS Escoles 230.000,00

Total 620.000,00

Conce pteConce pteConce pteConce pte

/Aplicació/Aplicació/Aplicació/Aplicació

RT per RT per RT per RT per 

Despe ses Despe ses Despe ses Despe ses 

Ge neralsGe neralsGe neralsGe nerals

    Baixa de  Baixa de  Baixa de  Baixa de  

crèditcrèditcrèditcrèdit
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Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al.legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm 04/2015 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2015. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 3 CiU, 2 ICV-EUiA), cap en 
contra i tres (3) abstencions (2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia 
Herrera, va prendre la paraula el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del 
PP, per manifestar que, en relació a la modificació de crèdit relativa a 
l’amortització de préstecs per excedents --qüestió que ja van sol· licitar en la sessió 
plenària anterior--, considerava que la xifra es podia haver augmentat 
significativament, però en qualsevol cas, els hi semblava que l’ajuntament anava 
per una bona línia.  
 
Tot i estar d’acord amb la partida d’inversions, els hi havia cridat molt l’atenció la 
publicitat que se n’havia fet de les mateixes creient que fins i tot ratllava la 
ilegalitat atesa la situació de campanya preelectoral en la que ens trobem. 

 
 
4 - APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LL OCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2015  
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que 
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de 
treball o altres instruments organitzatius similars. 
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la 
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria 
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball. 
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al 
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la 
relació de llocs de treball. 
 
L’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local i 52.2.j del Decret 
Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball. 
 
De conformitat amb el que disposa l'art. 32 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d'òrgans de 
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de 
les administracions públiques i l'art. 37 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte de negociació atès que 
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conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les retribucions del personal, la 
classificació dels llocs de treball, els sistemes de provisió i promoció professional, així com 
d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del personal. 
 
L'article 65 de la Llei 3/2015, d'11 de març, de mesures fiscals, financeres i administratives 
modifica la Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies locals, tot afegint-hi una disposició 
addicional setena, amb el següent text: 
 
1. Els funcionaris dels cossos de policia local de les categories d’agent i caporal de l’escala 
bàsica es classifiquen, a efectes administratius de caràcter econòmic, en el grup C1, d’acord 
amb el que estableix la normativa vigent en matèria de funció pública. 
 
2. L’aplicació d’aquesta mesura comporta que la diferència retributiva del sou base resultant 
de la classificació en el grup C1 es dedueix de les retribucions complementàries de la relació 
de llocs de treball corresponent. 
 
3. Els triennis perfets en l’escala bàsica amb anterioritat a l’aplicació del canvi de classificació 
a què fa referència aquesta disposició s’han de valorar d’acord amb el grup de classificació al 
qual pertanyia el funcionari en el moment que van ésser perfets. 
 
4. Els aspirants a la categoria d’agent han de percebre, durant la realització del curs selectiu a 
l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya, les retribucions bàsiques corresponents al grup 
C2. 
 
5. Aquesta classificació té efectes econòmics i administratius i no comporta equivalència o 
reconeixement en l’àmbit acadèmic, docent o educatiu. 
 
6. Les referències de l’article 24.2 d’aquesta llei s’han d’entendre referides als nous grups de 
classificació professional: 
A l’escala superior, el grup A1. 
A l’escala executiva, el grup A2. 
A l’escala intermèdia, el grup C1. 
A l’escala bàsica, el grup C2. 
 
Com sigui que tota norma legal és d'obligat compliment, cal adaptar els diferents instruments de 
gestió de personal al que disposa el nou marc legislatiu, tot tenint en compte que l'esmentada 
Llei 3/2015 va entrar en vigor el passat dia 14 de març de 2015. 
 
Per altra banda, és previsible que en els propers mesos pugui quedar vacant el lloc de treball 
d'inspector d'activitats adscrit al departament d'activitats i disciplina urbanística d'aquest 
Ajuntament. 
 
Amb l'objectiu de donar una correcta continuïtat al servei i garantir una adequada transició és 
necessari dotar d'un efectiu addicional a aquest lloc de treball que posteriorment podrà ser 
cobert mitjançant un procediment de selecció pel torn de promoció interna.  
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica proposa al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió 
Informativa corresponent l’adopció dels següent acord: 
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Primer .- Aprovar inicialment la relació de llocs de treball, en el sentit de modificar el subgrup 
d'adscripció i el complement específic dels següents llocs de treball, amb l'abast i efectes 
determinats per l'article 65 de la Llei 3/2015: 
 

Lloc de treball Nou 
subgrup 

Nou complement específic 

Caporal (fitxa GMMC-18) C1 17.423,42 euros (inclou 923,15 euros en 
concepte de responsabilitat com a cap de 
servei en absència dels comandaments 
superiors) 

Caporal – Auxiliar de mobilitat 
(fitxa GMMC-11a) 

C1 17.423,42 euros (inclou 923,15 euros en 
concepte de responsabilitat com a cap de 
servei en absència dels comandaments 
superiors) 

Agent – Inspector/a d'obres (fitxa 
GMMC-06) 

C1 14.925,54 euros 

Agent (fitxa GMMC-19) C1 14.925,54 euros 

Agent – Auxiliar de mobilitat  
(fitxa GMMC-11b) 

C1 14.925,54 euros  

 
Segon.- Aprovar inicialment la relació de llocs de treball, en el sentit d'incrementar en 1 efectiu 
la dotació del lloc de treball d'inspector/a d'activitats (fitxa PEUMAPE/CASP-15) adscrit al 
departament d'activitats i disciplina urbanística.  
 
Tercer.- Sotmetre l'acord d'aprovació a informació pública mitjançant un anunci al Butlletí 
Oficial de la Província, per a la formulació de possibles al·legacions o reclamacions durant el 
període de quinze dies hàbils a comptar des del següent a la data de la publicació. 
 
Quart.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període d'informació 
pública, l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. 
 
Cinquè.- Notificar aquesta resolució al departament de Recursos Humans, a les Seccions 
Sindicals, Junta de Personal i Comitè d'empresa de l'Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (9 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), cap en contra i 
nou (9) abstencions (4 PP, 3 CiU i 2 ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Una vegada realitzada l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. 
Apolonia Herrera, intervingué el sr. Miguel Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de C’s, qui va avançar que votarien a favor ja que entenien que, d’una 
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banda, el canvi de categoria C2 a C1 era una qüestió tècnica d’obligat compliment, 
i d’altra, l’increment del subgrup es descomptava del nou complement específic, 
qüestió que feia que el muntant global fos sensiblement el mateix. 
 
L’única diferència que veien era els triennis que es poguessin generar serien 
superiors als que es produirien de seguir amb la situació actual. 
 
Per acabar, va lamentar que no s’hagués aprofitat aquesta situació per mantenir un 
complement específic de manera que, tal i com havien demanat en anteriors 
ocasions, es pogués anar equilibrant i igualant els sous de la policia municipal i els 
de l’autonòmica. 
 
 

5 - DESESTIMAR EL RECURS DE REPOSICIÓ CONTRA L'APRO VACIÓ 
DEFINITIVA DEL PRESSUPOST GENERAL DE L'AJUNTAMENT D E GAVÀ PER A 
L'EXERCICI 2015  
 
El passat 12 de febrer de 2015 el Sr. Alexandre Xavier Tierno Fernández, amb DNI 
44010579X, funcionari d'aquest Ajuntament presentà un recurs de reposició contra l'aprovació 
definitiva del Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a l'exercici 2015, concretament 
contra la modificació per minoració de les retribucions del lloc de treball de cap de la unitat de 
llicències d'activitats. 
 
Com a conseqüència de la vacant produïda, l'Ajuntament de Gavà aprovà mitjançant decret 
d'alcaldia les bases que havien de regir el procés de selecció per a proveir aquesta plaça com a 
funcionari/ària interí/na, per raons de necessitat i urgència, de manera temporal, pel torn intern i 
fins que es cobreixi de forma definitiva. Aquest procés es va dur a terme el passat mes de juliol 
de 2014 quedant deserta en no superar-lo cap dels aspirants presentats.  
 
Tanmateix, el Sr. Alexandre Xavier Tierno Fernández va presentar un recurs potestatiu de 
reposició contra aquestes bases que ha estat estimat mitjançant resolució administrativa de 
l'òrgan competent, donant per conclòs definitivament l'esmentat procés de selecció.  
 
L'Ajuntament té la voluntat de proveir com a funcionari/ària interí/na aquesta plaça mitjançant 
un procés de selecció, per raons d'urgència i necessitat i pel torn lliure. Com a pas previ a 
aquesta convocatòria, en tractar-se d'un procés pel torn lliure, va decidir modificar el règim 
retributiu d'aquesta plaça: d'una banda, reduint el nivell del complement de destinació del 24 al 
20 amb la finalitat de situar-lo en el nivell d'entrada pel que fa al subgrup de classificació A2 
d'acord amb l'actual relació de llocs de treball de l'Ajuntament i per l'altra, reduint la quantitat 
inclosa a l'actual complement específic que fa referència a la plena dedicació i a la disponibilitat 
amb l'objecte de mantenir l'equitat interna salarial amb altres llocs de treball de l'Ajuntament 
amb característiques, responsabilitat, nivell i funcions similars. 
 
Vist l'informe del cap de recursos humans de data 22 d'abril de 2015. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica proposa al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió 
Informativa corresponent l’adopció dels següent acord: 
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Primer .- Desestimar, d'acord amb l'informe que consta a l'expedient, el recurs de reposició 
prsentat pel Sr. Alexandre Xavier Tierno Fernández, amb DNI 44010579X, funcionari d'aquest 
Ajuntament contra l'aprovació definitiva del Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2015. 
 
Segon.- Notificar aquesta resolució al departament de Recursos Humans, al departament 
d'Intervenció i a la persona interessada. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 
 
6 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL «GAVA TV, SL», RELATIU A  L'APROVACIÓ 
DELS COMPTES ANUALS DE L'EXERCICI 2014  
 
PRIMER.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net, de l'exercici i la memòria) i la proposta d'aplicació del resultat, corresponent 
a l'exercici de l'any 2014 de l'entitat Gavà Televisió, S.L., societat en liquidació, formulada pels 
liquidadors, d'acord amb l'article 388.2 del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel 
qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Societats de Capital. 
 
L'import total del resultat de l'exercici és de: ................... 43.912,44 € (benefici) 
A compensació de pèrdues d'exercicis anteriors ............... 43.912,44 € 
 
Els comptes anuals i la proposta d'aplicació del resultat consten a l'expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els liquidadors. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
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7 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNCIPAL “GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, 
SA”, RELATIU A L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L ’EXERCICI 2014  
 
Antecedents: 
 
El Consell d'Administració de l'empresa municipal GAVANENCA DE TERRENYS I 
IMMOBLES SA., en sessió celebrada el 30 de març de 2015, va aprovar la formulació dels 
comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis en el patrimoni net de 
l'exercici, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria), informe de gestió i la proposta de resultats 
corresponent a l'any 2014, que és la següent:  
L’import total del resultat de l’exercici és de: - 989.759,68 € (Pèrdua) 
 
Així com elevar-ho a la Junta General per a la seva aprovació. 
 
Aquests comptes han estat auditats per l'empresa Faura Casas, Auditors-Consultors, SL. 
 
L'article 272.1 del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, text refós de la Llei de societats 
de capital, estableix que els comptes anuals s'aprovaran per la Junta General. 
 
L'article 8 dels Estatuts de Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA. Estableix que el Ple de 
l'Ajuntament de Gavà fa les funcions de Junta General i que s'acomodarà, en quant al 
procediment i l'adopció d'acord als preceptes de la legislació local. 
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde de l'Àmbit de Presidència, Serveis Generals i Promoció 
Econòmica, proposa al Ple de l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, 
l'adopció del següent acord:  
 
PRIMER.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria) l’informe de la gestió i la proposta 
d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 2014 de l’entitat GAVANENCA DE 
TERRENYS I IMMOBLES ,SA. (GTI, SA), formulada pel Consell d’Administració de 
l’esmentada empresa de 30 de març de 2015, de conformitat amb el que disposen els articles 
253 i ss. del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
Llei de Societats de Capital. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: - 989.759,68 € (Pèrdua) 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació dels resultat consten a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així com 
l’informe de gestió. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els membres del Consell d’Administració. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), vuit (8) en contra (4 
PP, 3 CiU i 1 C’s), i dues (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de 
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la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Un cop feta l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia 
Herrera, va prendre la paraula el sr. Gabriel Martorell, regidor del grup municipal 
de CiU, qui va voler deixar palesa la oposició de la formació política que 
representa en relació a l’empresa municipal GTI, SA.  
 
Xifrà en prop de vint milions d’euros el cost del darrer mandat per a la ciutadania 
de Gavà, recordant que havien demanat el tancament de l’activitat de l’empresa i 
l’únic que havien aconseguit era un canvi d’activitat passant la seva titularitat de 
privada a pública.  
 
A la vista de les pèrdues obtingudes any rere any, la venda d’actius per valor de 
més de 12 milions d’euros, les vendes in extremis al desembre al desembre de 2013 
per tal  salvar els comptes, el cost elevat de traspassar una part de la plantilla de 
treballadors de GTI, SA a l’ajuntament, l’increment de l’aportació de l’ajuntament 
fins a 6 milions d’euros, i les pèrdues de gairebé 1 milió d’euros que havia tingut 
en l’exercici considerava l’empresa un pou sense fons, tot això, sense comptar 
comptar amb el Patrimoni municipal del Sòl i Habitatge, qüestió que comportava 
que la formació política que representava votés en contra de l’acord. 
 

 
Tot seguit, el sr. Sergio Engli, regidor del grup del PP, va dir que era manifesta i 
notòria l’oposició als comptes anuals i moviments dels darrers exercicis que 
s’havien realitzat a l’empresa GTI, SA.  
 
En la mateix línia del ponent anterior, pensava que a l’empresa municipal no se li 
veia el final ja que les despeses anaven augmentant any rere any. Malgrat que en el 
sí de la darrera comissió informativa va començar a escoltar una possible solució o 
via per l’empresa municipal, el cert era que es tenia una societat en la que no es 
realitzava cap tipus d’activitat, tret de la venda d’uns terrenys, i encara i així, es 
tenen pèrdues per valor d’1 milió d’euros, situació que considerava insostenible i a 
la qual se li havia de posar remei amb urgència.  
 
 
De nou intervingué la sra. Herrera, aquest cop per expressar la seva sorpresa front 
les anteriors intervencions perquè, digué, havien estat membres del Consell 
d’Administració de la societat durant els darrers 4 anys i havien tingut l’oportunitat 
de manifestar-ho en seu de Consell. En qualsevol cas, els hi va oferir la possibilitat 
d’adreçar-se al sr. Interventor per mirar de solventar possibles dubtes. 
 
 
Seguidament, va prendre la paraula la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, per 
manifestar que entenia els discurs reiteratiu per part d’algunes forces polítiques i 
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portaveus però va recordar el considerable esforç que havia fet l’ajuntament –com 
ara l’assumpció d’una part del deute de GTI, SA--  per tal de fer viable i solvent la 
societat. 

 
 
8 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVANENCA D’OBRES, SL.” , RELATIU A 
L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI 2014.  
 
PRIMER.-  Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net de l’exercici i la memòria) i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent 
a l’exercici de l’any 2014 de l’entitat Gavanenca d’Obres, S.L., societat en liquidació, 
formulada pels liquidadors, d’acord amb l’article 388.2 del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 
de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Societats de Capital. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: - 16.742,81 €  
A resultats negatius d’exercicis anteriors:       - 16.742,81 € 
 
Els comptes anuals i la proposta d’aplicació del resultat consten a l’expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els liquidadors. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Una vegada realitzada l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. 
Apolonia Herrera, intervingué el sr. Miguel Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal 
de C’s, qui va avançar que el seu vot seria d’abstenció i esperaven que al llarg 
d’aquest any es pogués liquidar els aproximadament quaranta mil euros d’existències 
amb els que comptava la societat i, acte seguit, es pogués fer la liquidació de 
l’esmentada societat.  
 
 
En el torn del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor, sr. Jordi Calatatud, va 
manifestar que per presentar aquests comptes es podia haver fet ja la liquidació. A 
més, considerava que tant si es traslladaven els deutes o les existències de Gavanenca 
d’Obres, S.L. al final el forat existent l’hauria d’assumir PRESEC, S.A. 
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Tot seguit, el sr. Ramon Castellano, regidor de CiU, va expressar la seva queixa atès 
que pensava que la liquidació de l’empresa municipal Gavanenca d’Obres, S.L. 
s’allargava massa en el temps i la mateixa –amb voluntat- es podia haver efectuat 
molt abans. 
 
 
La sr. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va dir que el resultat que es presentava 
bàsicament reflectia les despeses financera produïdes fins a la cancel·lació del 
préstec, per la qual cosa només quedaven les existències amb un import de quaranta-
quatre mil euros. 
 

 
9 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNCIPAL “PRESEC, SA”, RELATIU A L ’APROVACIÓ 
DELS COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI 2014  
 
Antecedents 
 
El Consell d'Administració de l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA., en 
sessió celebrada el 17 de març de 2015, va aprovar la formulació dels comptes anuals (balanç, 
compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis en el patrimoni net de l'exercici, l’estat de fluxos 
d’efectiu i la memòria), informe de gestió i la proposta de resultats corresponent a l'any 2014, 
que és la següent:  
 
Benefici................................................ 78.565,95 € 
A reserva legal .................................... 7.856,60 € 
A compensació pèrdues 
d’exercicis anteriors ........................... 70.709,35 € 
 
Així com elevar-ho a la Junta General per a la seva aprovació. 
 
Aquests comptes han estat auditats per l'empresa Faura Casas, Auditors-Consultors, SL. 
 
L'article 272.1 del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, text refós de la Llei de societats 
de capital, estableix que els comptes anuals s'aprovaran per la Junta General. 
 
L'article 8 dels Estatuts de Presec, SA. estableix que el Ple de l'Ajuntament de Gavà fa les 
funcions de Junta General i que s'acomodarà, en quant al procediment i l'adopció d'acord als 
preceptes de la legislació local. 
 
Per tot això, la tinent d'alcalde de l'Àmbit de Presidència, Serveis Generals i Promoció 
Econòmica, proposa al Ple de l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, 
l'adopció del següent acord:  
 
PRIMER.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria) l’informe de la gestió i la proposta 
d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 2014 de l’entitat Prestació de Serveis 
al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA), formulada pel Consell d’Administració de l’esmentada 
empresa de 17 de març de 2015, de conformitat amb el que disposen els articles 253 i ss. del 
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Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de 
Societats de Capital. 
 
Benefici................................................ 78.565,95 € 
A reserva legal ....................................7.856,60 € 
A compensació pèrdues 
d’exercicis anteriors ........................... 70.709,35 € 
 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació dels resultat consten a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així com 
l’informe de gestió. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els membres del Consell d’Administració. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), cap en 
contra i cinc (5) abstencions (3 CiU i 2 ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Un cop feta l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia 
Herrera, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de Ciutadans, qui va avançar que votarien a favor en l’acord perquè 
s’havia passat del 2013, amb un resultat negatiu de 87.712.- euros, a un resultat 
positiu de 78.565.- euros  en el 2015. Això havia estat possible perquè havien 
disminuït les existències de magatzem, l’inmovilitzat, la despesa financera i el 
deute a proveidors comercials, demostrant que si bé l’ajuntament havia pagat bona 
part del deute també havia estat possible gràcies a una bona gestió. 
 
 
Seguidament, va intervenir el sr. Jordi Calatayud, regidor de la formació política de 
CiU, qui digué que si bé reconeixien que la societat PRESEC, SA, havia millorat la 
seva gestió i alhora estaven d’acord amb el servei que prestava, el cert és que com 
consideraven que podien haver millorat en altres qüestions, va anunciar que el vot 
del grup municipal que representa seria d’abstenció. 
 
 
Per part del grup municipal del PP, el sr. Sergio Engli, va expressar que, tal i com 
havien dit en seu de Consell d’Administració, votarien a favor de l’acord ja que 
reconeixien un canvi significatiu en la gestió de la societat. No obstant l’anterior, 
va recordar que hi havien diverses qüestions pendent de millorar.   
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10 - SUBMINISTRAMENT, INSTAL·LACIÓ I MANTENIMENT DE  10 EQUIPS DE 
CARDIOPROTECCIÓ (DESFIBRIL·LADORS) AMB ELS CORRESPO NENTS 
ARMARIS EN RÈGIM D'ARRENDAMENT EN 60 MESOS I AMB OP CIÓ A COMPRA 
DEL SEU VALOR RESIDUAL  
 
1.- L’Ajuntament per al compliment de les competències que té assignades, i en concret en 
relació al Decret 82/2010 de 29 de juny, pel qual s'aprova el catàleg d'activitats i centres 
obligats a adoptar mesures d'autoprotecció i segons informe de necessitat signat per la tècnica 
de Protecció Civil i del cap del departament de Via Pública, Obres i Manteniment de la Ciutat 
han indicat les instal·lacions obligades a disposar de desfibril·ladors. 
 
2.- Aquest contracte té caràcter administratiu i es tipifica com a contracte de subministrament en 
base al que estableix l'article 9.3 del text refós de la Llei de contractes del sector públic aprovat 
pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, en endavant TRLSCP. 
 
3.- El valor estimat (VE) del contracte a efectes de determinar el procediment d'adjudicació i 
la publicitat es de 54.730,00 € sense incloure l'Impost sobre el Valor Afegit., per als 60 mesos 
de durada del contracte, el valor residual i amb la possibilitat de modificar el contracte per 
noves adquisicions fins a 2 desfibril· ladors més que representa un 20% del pressupost base de 
licitació.  
 
4.-Atès que la duració del contracte té caràcter plurianual superior a 4 anys i encara que el 
pressupost màxim de licitació és de 55.188,10 € ( IVA inclòs), l'òrgan de contractació és el Ple 
Municipal.  
 
5.- El contracte s'adjudicarà per procediment obert (art. 138 i 157 del TRLCSP), i no està 
subjecte a regulació harmonitzada atès que el valor estimant del contracte no és igual o superior 
a 207.000 € establert en l'article 16,1b) del TRLCSP. La tramitació de l'expedient de 
contractació seguirà la tramitació ordinària. 
 
6.- Pel que fa a la competència per fer l'adjudicació del contracte, cal dir que conforme a la 
disposició addicional segona del TRLCSP, 1 “Corresponen als alcaldes i als presidents de les 
entitats locals les competències com a òrgan de contractació respecte als contractes d'obres, 
de subministrament, de serveis, de gestió de serveis públics, el contractes administratius 
especials,i els contractes privats quan el seu import no superi el 10 per cent dels recursos 
ordinaris del pressupost ni, en qualsevol cas, la quantia de sis milions d'euros, inclosos els de 
caràcter plurianuals quan la seva durada no sigui superior a quatre anys, sempre que l'import 
acu1mulat de totes les seves anualitats no superi ni el percentatge indicat, referit als recursos 
ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada. 2.- Corresponen al ple les 
competències com a òrgan de contractació respecte dels contractes no esmentats a l'apartat 
anterior que subscrigui l'entitat local.  
 
Per tant, l'òrgan competent per aprovar l'expedient, la despesa corresponent i els plecs de 
clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques que han de regir aquest 
contracte és el Ple municipal atès que la duració del contracte té caràcter plurianual superior a 4 
anys i conforme a l'apartat 2 de la disposició addicional segona del TRLCSP.  
 
Per tot això, la Tinenta 'alcalde sotasignat proposa al Ple Municipal, l'adopció de l'acord 
següent. 
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Primer .- Aprovar l'expedient de contractació relatiu al subministrament, instal· lació i 
manteniment, de 10 equips de cardioprotecció (desfibril·ladors) amb els corresponents armaris 
en règim d’arrendament en 60 mesos i amb opció a compra del seu valor residual, aprovació que 
comprèn també la de la despesa corresponent i la dels plecs de clàusules administratives 
particulars i plec de clàusules de prescripcions tècniques que han de regir el contracte, 
d'acord amb allò que estableix l'art. 110.1 del TRLSCP. 
 
Segon.- Iniciar els tràmits d'adjudicació que es portaran a terme pel procediment obert, per 
garantir la publicitat i concurrència. El valor estimat del contracte és de 54.730,00 € sense 
incloure l'Impost sobre el Valor Afegit, i no està subjecte a regulació harmonitzada atès que el 
valor estimant del contracte no és igual o superior a 207.000 € establert en l'article 16,1b) del 
TRLCSP. La tramitació de l'expedient de contractació seguirà la tramitació ordinària  
 
Tercer.- L'Òrgan de contractació atès el seu caràcter plurianual superior a 4 anys és el Ple 
Municipal. El pressupost total tenint en compte la seva durada (60 mesos ) i la possibilitat 
d'adquisició del seu valor residual és de 55.188,10 € (inclòs l'IVA). 
 
Quart .- Establir que l'Òrgan de contractació que classificarà per ordre decreixent les 
propostes i requerirà la documentació al licitador que hagi presentat l'oferta més avantatjosa art. 
151.1 i 2 del TRLCSP serà la Mesa de Contractació que es constitueixi per aquesta licitació. 
 
Cinquè.- Autoritzar la despesa per a l'exercici 2015 que disposa de crèdit adequat i suficient 
per atendre les obligacions que deriven d’aquest contracte, i atès que la despesa és de caràcter 
plurianual i anirà a càrrec del pressupost de l’Ajuntament a les aplicacions de despesa que 
s’indiquen a continuació i que per als exercicis 2016 i 2017, 2018, 2019 i 2020 la despesa queda 
condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient per atendre les obligacions que es 
derivin d’aquest contracte, a les aplicacions següents  
 
(Total 55.188,10 €) 
16015 9330B 20300015  2015 8.276,40 € 

16016 9330B 20300016  2016 11.035,20 € 

16017 9330B 20300017  2017 11.035,20 € 

16018 9330B 20300018  2018 11.035,20 € 

16019 9330B 20300019  2019 11.035,20 € 

16020 9330B 20300020  2020 2.770,90 €  

 
---------- 

 
Una vegada realitzada l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. 
Apolonia Herrera, intervingué el sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal 
de CiU, qui va agrair  a l’equip de govern l’aprovació  de l’expedient de licitació 
dels desfibril· ladors, recordant que havien estat vàries --entre elles CiU-- les 
formacions polítiques que havien reivindicat la seva instal·lació. Al mateix temps 
va desitjar que s’ampliés el número d’equips de cardioprotecció. 
 
 
A continuació, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va 
adreçar-se al sr. Castellano per dir que revisés les actes i així s’adonaria que no van 
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ser els primers en reclamar equips de cardioprotecció. Va celebrar la decisió de 
l’equip de govern d’instal·lar desfibril·ladors en diferents equipaments de la ciutat 
atès que és una eina bàsica que permetia salvar moltes vides. 
 
 
Seguidament, la sa. Raquel Sánchez, alcaldessa, va manifestar que enlloc 
d’atribuir-se la paternitat de la iniciativa es tractava de fer una ciutat 
cardioprotegida. 

 
 
11 - APROVACIÓ DEFINITIVA MODIFICACIÓ PUNTUAL ORDEN ANÇA 
MUNICIPAL DELS USOS DE LES VIES PÚBLIQUES I DELS ESPAIS PÚBLICS 
(OMRUVEP) TÍTOL IV, RÈGIM SANCIONADOR (modificació article 3 i del 140 al 153) 

 
Antecedents 
 

1. L’Ordenança municipal sobre els usos de les vies i espais públics de la ciutat de Gavà, 
en endavant OMRUVEP, és un instrument normatiu que permet avançar en l’assoliment 
del civisme i del grau de convivència en l’ús de l’espai públic, que cal adaptar en cada 
moment a la realitat social. 

 
2. L’OMRUVEP després de complir-se els tràmits legalment establerts i publicada 

íntegrament en el BOP de Barcelona, núm. 270, de data 11 de novembre de 1998, va 
entrar en vigor el dia 27 de novembre de 1998. 

 
3. Posteriorment, l’OMRUVEP ha estat modificada de forma puntual vàries vegades, 

essent la darrera modificació la vuitena que, una vegada publicada en el BOPB , va 
entrar en vigor el dia 18 de març de 2013. 

 
4. La redacció de la modificació puntual de l’Ordenança Municipal sobre els Usos de les 

Vies i Espais Públics, títol quart, règim sancionador (modificació articles 3 i del 140 a 
153), va ser aprovada inicialment en el Ple del passat dia 29 de gener de 2015. 

 
5. Va ser publicat al BOP de data 16 de febrer de 2015 i al DOGC de data 17 de febrer de 

2015, essent sotmès a exposició pública durant el termini de 30 dies hàbils a comptar 
des de l’última publicació. 

 
6. El Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya a l’Ajuntament de Gavà va presentar 

al·legacions, en data 4 de març de 2015, que s’han sotmès a informe de la Comissió 
d'Estudi en sessió celebrada en data 16 d'abril de 2015. 

 
Fonaments de dret 
 
Primer .- La modificació de la present Ordenança es basa, per una banda, en exercici de la 
potestat normativa local regulada a l’article 4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local i l’article 8 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova 
el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i com a plasmació de la potestat 
municipal d’intervenció en l’activitat dels ciutadans, mitjançant l’aprovació d’ordenances, i la 
submissió a llicència i actes de control preventiu, regulada als articles 84.1a) i b) i 236.1.a) i b) 
dels esmentats texts legals.  
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Segon.- Per altra banda, en exercici de les competències atorgades per determinada legislació 
sectorial, tant autonòmica com estatal, reguladora dels diferents àmbits materials afectats per la 
present Ordenança, la qual habilita als ajuntaments per regular, mitjançant ordenances, diferents 
aspectes i àmbits: Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles 
públics i les activitats, Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de 
patrimoni dels ens locals en Catalunya, el Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, etc.  
 
Tercer.- La quantia de les multes per les infraccions del nous preceptes recollits a l’article 40 de 
l’OMRUVEP, són les recollides a l’article 141 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de caràcter lleu, 
greu i molt greu, en base a les conductes previstes a l’article 139 de la mateixa norma, on es 
fixen els criteris mínims d’antijuricitat relacionats amb la l’adequada ordenació de les relacions 
de convivència d’interès local, i l’ús ciutadà dels serveis, equipaments, instal·lacions i espai 
públic.  
 
Quart .- El procediment legal d'aprovació de les ordenances municipals implica, en primer lloc a 
nivell intern, per imperatiu de l'article 62 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens 
locals, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny, l'adopció d'una resolució per la qual s'iniciï 
l'expedient de formació de l'ordenança corresponent i la designació d'una comissió d'estudi 
encarregada de redactar el text de l'avantprojecte de la norma o les seves modificacions, la qual 
cosa ha estat adaptada per decret d’alcaldia de data 5 de desembre de 2014. En segon lloc, 
l’aprovació d’ordenances es troba regulat a l’article 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de llei municipal i de règim local de Catalunya, i als 
articles 63 i ss. del Decret 179/1995, de 13 de juny, Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels 
ens locals.  
 
Cinquè.- La Comissió d'Estudi, constituïda per Decret d'Alcaldia de data 5 de desembre de 
2014, ha estat reunida en dates 11 i 19 de desembre de 2014 i 16 i 19 de gener de 2015, i en data 
16 d'abril de 2015 ha informat en relació amb les al·legacions presentades pel Grup Municipal 
del PPC.  
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, 
Medi Ambient i Sostenibilitat, sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa corresponent, la proposta d'acord següent: 
 
Primer .- Estimar les al·legacions núm. 2, 3 i 6 i desestimar la resta d'al· legacions presentades 
per la Sra. Mónica Parés Centeno i pel Sr. Sergio Engli Izquierdo, regidors del Grup Municipal 
del Partit Popular de Catalunya, mitjançant escrit amb registre d'entrada 4508, de data 4 de març 
de 2015, en relació a la modificació de l'article 3 i del 140 al 153 de l'OMRUVEP per acord de 
Ple de 29 de gener de 2015. 
 
L'estimació i la desestimació, respectivament, es basen en l'acta de la Comissió d'Estudi de data 
16 d'abril de 2015, que hi figura a l'expedient administratiu, i s'accepta i s'incorpora al present 
acord com a motivació, a l'empara d'allò que estableix l'art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú. Una fotocòpia compulsada de l'esmentada acta s'adjuntarà a la notificació que es 
practiqui als interessats. 
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Segon.- Aprovar definitivament la modificació de l'article 3 i del 140 al 153 de l'OMRUVEP, 
amb el text que figura a l'expedient. 
 
Tercer.- Trametre a l'Administració de l'Estat i a la Generalitat de Catalunya, en el termini de 
15 dies, l'acord d'aprovació definitiva de l'esmentada Ordenança i la còpia íntegra i fefaent 
d'aquesta, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el tauler d'anuncis de 
la Corporació i anunciar al DOGC la referència del BOP en que s'hagi publicat íntegrament el 
text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el termini de quinze 
dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 2 ERC-EV-IxG), 
cap en contra i quatre (4) abstencions (3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va explicar que un cop feta l’exposició pública de 
l’ordenança el Partit Popular havia presentat al·legacions, havent-se acceptat gairebé 
totes.  
 
 
Tot seguit, el sr. Andreu Pérez, regidor de la formació política d’ERC-EV-IxG, va dir 
que un cop analitzada la modificació que s’havia fet de l’ordenança la seva valoració 
global era molt positiva encara que hi havien alguns aspectes en els quals no hi 
estaven totalment d’acord. És per això que, en la cerca d’una major civilitat a la ciutat 
va avançar que votarien a favor. 

 
 

En el torn del grup municipal del PP, la sra. Mónica Parés va voler agrair a l’equip de 
govern la inclusió de part de les al·legacions que havia formulat la formació política 
que representa. 

 
 
12 - APROVACIÓ INICIAL DEL PLA DE MOBILITAT URBANA DE GAVÀ (ÀMBIT 
DE GOVERNACIÓ, VIA PÚBLICA, URBANISME, MEDI AMBIENT  I  
SOSTENIBILITAT)  
 
ANTECEDENTS 
 
Primer.- Els Plans de Mobilitat Urbana són el document bàsic per a configurar les estratègies de 
mobilitat sostenible dels municipis de Catalunya. D’acord amb el que preveu la Llei 9/2003 de 
Mobilitat, els seus continguts s’han d’adequar als criteris i orientacions establerts en el Pla Director 
de Mobilitat del seu àmbit. 
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Segon.- L’acord del Ple del Consell Metropolità de l’EMT, en sessió de data 8 de maig de 2008, va 
acordar adoptar la iniciativa de la formulació del Pla de Mobilitat Urbana dels municipis del seu 
àmbit, de conformitat amb l’article 9.2 de la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la Mobilitat. 
 
Tercer.- El Pla Director de la Mobilitat de la Regió Metropolitana de Barcelona, aprovat en data 2 
de setembre de 2008, estableix que els municipis de més de 20.000 habitants han de tenir un Pla de 
Mobilitat. 
 
Quart.- En data 25 de març de 2010, l’AMB i la Diputació de Barcelona subscriuen un conveni de 
col·laboració per a l’elaboració dels Plans de Mobilitat dels municipis que integraven l’AMB, 
excepte Barcelona. 
 
Cinquè.- La Junta de Govern de l’AMB, en sessió de data 15 d’abril de 2010, va acordar aprovar 
l’esmentat conveni. 
 
Sisè.- L’elaboració i aprovació dels PMU és obligatori per als municipis que, d’acord amb la 
normativa de règim local o el corresponent pla director de mobilitat, hagin de prestar servei de 
transport col·lectiu urbà de viatgers. 
 
Setè.- Durant el procés d’elaboració del PMU s’ha establert un procediment de participació 
ciutadana, al qual s’ha convidat a participar a la ciutadania i entitats ciutadanes, tal i com estableix 
l’article 9.5de la Llei 9/2003. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
Primer.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya, que a l’article 25.2.g) estableix que el municipi té competències 
pròpies en matèria de mobilitat i de transport col·lectiu urbà. 
 
Segon.- Llei 7/1987, de 4 d’abril, pel qual s’estableixen i regulen actuacions públiques especials 
en la conurbació de Barcelona i en les Comarques compreses dins la seva zona d’influència 
directa. 
 
Tercer.- Llei 9/2003, de 13 de juny, de la Mobilitat, que a l’article 9 determina el següent: 
 

“1.- Els plans de mobilitat urbana són el document bàsic per a configurar les estratègies de 
mobilitat sostenible dels municipis de Catalunya. 
2.- L’àmbit territorial dels plans de mobilitat urbana és del municipi o, amb l’acord 
corresponent dels ajuntaments afectats, el de diversos municipis amb un esquema de 
mobilitat interdependent, tant si integren una àrea urbana contínua com si no n’integren 
cap. 
3.- El contingut dels plans de mobilitat urbana s’ha d’adequar als criteris i les orientacions 
establertes pels plans directors de mobilitat de llur àmbit i, si escau, als plans específics, i 
ha d’incloure un pla d’accés als sectors industrials de llur àmbit territorial”. 
4.- La iniciativa per a elaborar i aprovar els plans de mobilitat urbana correspon als 
ajuntaments. 
5.- En el procés d’elaboració dels plans de mobilitat urbana ha de quedar garantida la 
participació del consell territorial de la mobilitat o bé, en cas que aquest ens no hagi estat 
constituït, la consulta al consell comarcal corresponent i als organismes, entitats i sectors 
socials vinculats a la mobilitat. Abans d’aprovar-los, és precís l’informe de l’autoritat 
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territorial de la mobilitat del seu àmbit territorial o, en cas de que aquest ens no hagi estat 
constituït, del departament de la Generalitat competent en matèria d’infrastructures i 
serveis de transport. En aquest informe, l’ens corresponent ha de pronunciar-se sobre la 
coherència del pla amb els criteris i orientacions establerts pel corresponent pla director de 
mobilitat i ha de velar per la mateixa”. 
 

Quart.- Decret 152/2007, de 10 de juliol, d’aprovació del Pla d’actuació per a la millora de la 
qualitat de l’aire als municipis declarats zones de protecció especial de l’àmbit atmosfèric. 
 
Cinquè.- El Pla d’Actuació per a la millora de la qualitat de l’aire de la Regió Metropolitana de 
Barcelona (RMB), estableix l’obligatorietat, en tots els municipis inclosos dins les Zones de 
Protecció Especial de l’Ambient Atmosfèric (ZPEAA), de redactar un PMU per als seus 
municipis. 
 
Sisè.- El PMU incorpora l’Informe de Sostenibilitat Ambiental –ISA-, anteriorment Estudi 
Ambiental Estratègic –EAE-, que ha estat redactat d’acord amb el que s’indica al document de 
referència, segons el previst a l’article 17 de la Llei 9/2003. 
 
Setè.- En compliment de l’article 23 de la Llei 6/2009, cal que el PMU, amb l’ISA inclòs, 
estigui a disposició del públic durant un termini mínim de 45 dies per tal que es pugui presentar 
al·legacions i observacions que es considerin oportunes. 
 
Vuitè.- Atès que el Ple de l’Ajuntament és l’òrgan competent per a l’adopció d’aquest acord, de 
conformitat amb el que disposen els articles 22.d i 49 de la Llei Reguladora de les bases de règim 
local. 
 
Per tot el que s’ha exposat, el Tinent d’Alcalde de l’Àmbit de Governació, Via Pública, 
Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, previ dictamen de la Comissió Informativa de 
l’Àmbit, proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents acords: 
 
Primer.- APROVAR  inicialment el Pla de Mobilitat Urbana de Gavà, que consta a 
l’expedient. 
 
Segon.- EXPOSAR l’esmentat Pla i l’Informe de Sostenibilitat Ambiental a informació pública 
pel termini de QUARANTA-CINC DIES, comptats a partir del següent al de la publicació de 
l’anunci corresponent en el Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la Generalitat i a la 
pàgina web d’aquest Ajuntament, consultable en l’adreça d’Internet www.gavaciutat.cat. En 
aquest termini, les persones interessades podran examinar l’expedient i presentar-hi les 
reclamacions que estimin oportunes. 
 
Tercer.- SOL·LICITAR INFORME a l’Autoritat del Transport Metropolità i donar trasllat de 
l’Informe de Sostenibilitat Ambiental i del Pla de Mobilitat Urbana de Gavà als òrgans 
competents del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya 
(Direcció General de Carreteres, Agència de Residus de Catalunya, Direcció General de 
Qualitat Ambiental i Direcció General de Transports i Mobilitat). 
 
A altres administracions: Ajuntament de Barcelona –Gerència de Medi Ambient-, Ajuntament 
de Castelldefels, Ajuntament de l’Hospitalet de Llobregat –Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat-, Ajuntament de Sant Boi de Llobregat, Ajuntament de Viladecans, Ajuntament 
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d’El Prat de Llobregat, Consell Comarcal del Baix Llobregat, Diputació de Barcelona –Oficina 
tècnica d’avaluació i gestió ambiental. 
 
A les següents entitats: Agrupació Catalana d’Enginyeries i Consultories Mediambientals 
(ACECMA), Asociación Interdisciplinar de Profesionales del Medio Ambiente (APROMA), 
Associació Catalana de Municipis i Comarques, Associació Naturalista-Ecologista Comarcal, 
Associació per a la Promoció del Transport Públic (PTP), Bicicleta Club de Catalunya (BACC), 
Catalunya Camina, Col· legi d’Arquitectes de Catalunya, Col·legi d’Ambientòlegs de Catalunya, 
Col·legi de Geògrafs de Catalunya, Col· legi d’Enginyers de Camins, Canals i Ports de 
Catalunya, Col·legi Oficial d’Enginyers Industrials de Catalunya, Ecologistes en Acció de 
Catalunya, Federació de Municipis de Catalunya, Fundació Mobilitat Sostenible i Segura, 
Fundació RACC, Grup ecologista Les Agulles, Grup Ecologista Quercus. 
 
Quart.- NOTIFICAR aquesta resolució a la Diputació de Barcelona, a l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, a l’empresa DOYMO S.A. i a altres persones i entitats interessades, als efectes 
oportuns. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Una vegada realitzada l’exposició del punt per part del tinenta d’alcalde, sr. José 
Obispo, intervingué el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, 
qui va avançar que farien un vot d’abstenció en positiu alhora que estaven valorant la 
formulació de diverses al·legacions. 
 
 
Per part de la formació política de CiU, el regidor sr. Antoni Rafanell, va dir que 
malgrat que trobava que el Pla de Mobilitat era satisfactori i s’havia realitzat d’una 
manera mot ràpida i oportuna considerava que s’hauria d’haver valorat amb els 
diferents estaments de la ciutat, com ara societat civil i botiguers per tal de millorar la 
circulació i aparcament per tal de dinamitzar la ciutat. 
 
 
Tot seguit, el sr. Josep Llobet, regidor del grup municipal del PP, va prendre la 
paraula per expressar que, a banda de ser un bon instrument, era de caràcter imperatiu 
en poblacions de més de vint mil habitants, tal i com disposava la llei de mobilitat. 
 
Va recordar que ja s’havien signat dos convenis per tal de fer un Pla conjunt de 
Mobilitat Urbana de l’Àrea Metropolitana i, per tant, no només calia analitzar el Pla 
de Mobilitat a nivell local i les esmenes que es poguessin presentar en el període 
d’informació pública sinó també calia fer-ho  en un àmbit supramunicipal per poder 
conciliar-ho amb el conjunt de poblacions veïnes. 
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Per acabar va avançar que farien un vot d’abstenció tot reconeixent la bona feina 
efectuada. 
 
Va tornar a intervenir el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, per manifestar que el 
procés participatiu havia estat molt gran ja que s’havia donar informació a ciutadans, 
entitats esportives, associatives, culturals, etc i s’havien rebut 144 propostes i 
pràcticament totes havien estat admeses.  
 

 
TORN D’URGÈNCIA  

 
U – 1) - SUSPENDRE PROVISIONALMENT EL PROCÉS D'ADJUDICACIÓ PER A 
LA CONSTITUCIÓ D'UN DRET DE SUPERFÍCIE SOBRE UNA PA RT D'UNA 
PARCEL·LA SITUADA AL C/ COMERÇ S/N DINS DE L'ÀREA C OMERCIAL 
BARNASUD DE GAVÀ, PER A L’EXPLOTACIÓ D'UNA ESTACIÓ DE SERVEI AMB 
L'ACTIVITAT COMPLEMENTÀRIA DE BAR-RESTAURANT O RENT ADA DE 
VEHICLES  
 
En data 26 de març de 2015 el Ple municipal, en sessió ordinària, va acordar i tramitar 
l’expedient administratiu per a l'adjudicació, mitjançant un procediment obert i concurs públic, 
d'un dret de superfície sobre una part d'una parcel·la amb superfície de 2.469,49 m2 aprox. 
situada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà, per a l'explotació d'una 
estació de servei amb l'activitat complementària de bar-restaurant o rentada de vehicles, d’acord 
amb el procediment de licitació i el règim jurídic establert en el Plec de Clàusules jurídiques, 
econòmiques i administratives que consta en l'expedient.  
 
Alhora en el mateix citat acord plenari s'aprovava el Plec de Clàusules jurídiques, econòmiques 
i administratives que hauran de regir pel dret de superfície, a més d'acordar l'exposició pública i 
la publicació en el BOP del citat acord municipal. Així en data 20 d'abril de 2015 es va procedir 
a publicar l'anunci de licitació en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
 
En data 23 d'abril de 2015 ha tingut entrada en el Registre Oficial de l'Ajuntament de Gavà un 
informe tècnic de data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la qualitat del sòl emès pels 
serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de Catalunya (Expedient 
informatiu núm. 08/190, SC-466/1), relatiu a un expedient que se li va iniciar a l'empresa 
“SARAS ENERGÍA, SA”, anterior titular del dret de superfície de l'Estació de Servei ubicada al 
c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà.  
 
En aquest informe dels serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de 
Catalunya proposa que l'esmentada empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, realitzi tota una sèrie de 
treballs i de proves tècniques i recàlcul de l'anàlisi en la citada Estació de Servei. 
 
Per aquesta raó no és possible prosseguir amb el procediment d'adjudicació del dret de 
superfície que es troba en tramitació, en concret en fase de presentació de proposicions, atès que 
l'Ajuntament de Gavà no pot garantir al futur adjudicatari l'execució de la prestació en el termes 
inicialment fixats en el Plec de Clàusules jurídiques, econòmiques i administratives que regula i 
regeix per aquest dret de superfície.  
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Atès l'informe tècnic de data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la qualitat del sòl emès 
pels serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de Catalunya 
(Expedient informatiu núm. 08/190, SC-466/1). 
 
Atès l'informe tècnic municipal de data 28 d'abril de 2015 i l'informe jurídic municipal que 
consta a l'expedient. 
 
Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple municipal per ser l'òrgan de 
contractació en aquest procediment d'adjudicació. 
 
Per tot això la tinenta d’alcalde presidenta de l’àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica realitza la següent proposta: 
 
PRIMER .- Acordar la suspensió provisional del procediment d'adjudicació d'un dret de 
superfície sobre una part d'una parcel· la amb superfície de 2.469,49 m2 aprox. situada al c/ 
Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà, per a l'explotació d'una estació de 
servei amb l'activitat complementària de bar-restaurant o rentada de vehicles, en virtut de 
l'informe tècnic de data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la qualitat del sòl emès pels 
serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de Catalunya (Expedient 
informatiu núm. 08/190, SC-466/1), i dels informes tècnic i jurídic municipals que consten en 
l'expedient. 
 
SEGON.- Ordenar a l'empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, a que doni compliment, en la major 
brevetat possible, a les conclusions i propostes d'actuació que consten en l'informe tècnic de 
data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la qualitat del sòl emès pels serveis tècnics de 
gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de Catalunya (Expedient informatiu núm. 
08/190, SC-466/1), que s'adjunta amb aquesta resolució. 
 
TERCER.- Notificar aquesta resolució a l'empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, a l'Agència de 
Residus de Catalunya i publicar-la al “PERFIL del CONTRACTANT” de la pàgina web 
d’aquest Ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
 
Aquest punt va ser introduït a l’ordre del dia de la sessió amb la prèvia i especial declaració 
d'urgència apreciada per unanimitat i, en conseqüència, amb el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal (21) de membres de la Corporació tal com  exigeix l'article 103-
3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. Un cop declarada la urgència, el Ple va adoptar 
l’acord transcrit igualment per unanimitat, donant-se per tant i de manera manifesta el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
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13 - DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS 
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 19 de març i el 22 d’abril de 2015. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. José-Antonio Sáez, atés --va dir--  que debido a la 
tala de distintos tipos de árboles en las principales calles de nuestra ciudad, como puedan ser 
entre otros los olivos, y teniendo en cuenta, que no se encontraban enfermos y que formaban 
parte de nuestro patrimonio ornamental por llevar algunos, más de 20 años formando parte del 
paisaje de nuestras calles, va formular la següent pregunta: Al equipo de gobierno, nos informe 
de cual ha sido el motivo de su tala. En el supuesto de encontrarse enfermos ¿podrían haber 
recibido algún tratamiento fitosanitario que evitase su poda? En tal caso ¿Se están adoptando 
medidas para frenar esta enfermedad? ¿se está facilitando información a los particulares que 
posean este tipo de árboles? 
 
El sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va respondre que la recent intervenció duta a terme sobre 
algunes oliveres de la ciutat formava part del conjunt d'actuacions previst en la campanya “Junts 
fem barri” que com bé sap, ha estat proposat i prioritzat per la ciutadania de Gavà. Aquesta 
intervenció ha consistit en el trasplantament, que no el seu tala, d'aquelles oliveres que, donada 
la seva ubicació, ocasionaven seriosos problemes a la seguretat vial de les persones durant la 
caiguda del fruit que produeixen. cal dir a més que cada olivera trasplantat ha estat compensat 
amb la plantació en el mateix lloc d'un nou arbre més adequat a l'entorn en qüestió. Així doncs, 
aquests treballs han permès traslladar les oliveres a zones on el seu fruit no generi molèsties i 
d'acord amb la proposta següent: En plaça Catalunya s'han distribuït 5 oliveres, en c/ Begues 
amb Joan XIII un altre, tres en la rotonda de carrer Begues, Un altre en la rotonda de Pompeu 
Fabra amb Joan I i l'últim en plaça General Moragues. Per tant, aquestes oliveres segueixen 
formant part del nostre patrimoni vegetal i del paisatge de carrers, parcs i jardins de la nostra 
ciutat. 
 
 
Seguidament, el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, va exposar que el Pla 
d'intervenció Integral Serra de les Farreres, aprobado por la Generalitat para desarrollarlo en el 
periodo 2010-2013, ante las dificultades económicas tanto de la propia Generalitat como del 
Ayuntamiento de Gavà, tuvo que ser prorrogado por dos años más, hasta este año 2015. Dado 
que no se ha producido más que pequeñas intervenciones de las programadas, y dado que estos 
planes creemos que tienen caducidad en el tiempo (porque irán apareciendo otros planes para 
otros barrios, no porque así lo señale la normativa que los desarrolla) se formula la siguiente 
pregunta: Al equipo de Gobierno, ¿en qué situación exacta está el desarrollo del Pla creado para 
el barri Serra de les Farreres? ¿Piensan solicitar una nueva ampliación del periodo de validez del 
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Pla (no contemplada en la normativa)?. Dado que según sus informaciones se ha tenido un 
excedente de 5 millones en el presupuesto de 2014, periodo en el que no se llevaron a cabo 
grandes actuaciones en dicho Pla Integral, ¿piensan utilizar ese excedente para practicar alguna 
actuación sustanciosa durante este año o lo dan por caso perdido? ¿Hay algo programado?. 
 
En relació a la pregunta el sr. Obispo va contestar que per resolució de 27 de novembre el 
Departament de Territori i Sostenibilitat va concedir a l'Ajuntament una pròrroga per als anys 
2014 i 2015 per al Pla d'intervenció integral del Barri Serra de les Farreres. L'Ajuntament 
sol·licitarà una nova a prorroga prevista en el Decret 53/2012 de 22 de maig, per al Pla 
d'intervenció integral del Barri Serra de les Farreres. En cap cas s'ha donat per perdut aquest pla, 
tot el contrari, en aquest moment els serveis tècnics municipals estan estudiant la possibilitat de 
dividir el projecte integral per fases més petites que facin l'execució del pla més fàcil i viable. 
 
 
En una nova pregunta del PP, el sr. Engli, regidor del PP, va recordar que Can Torelló fue en su 
momento un desarrollo urbanístico de un área de servicios que, tal y como se dijo en aquellos 
tiempos, permitiría tener el primer campo de Beisbol de Gavà, y sobre el mismo pivotaba todo 
el resto (así se señalaba en las subvenciones que se recibieron para pagar dichas actuaciones). 
Pues bien, con el pasar de los años dicho campo de béisbol está perdiendo cada vez más su 
carácter para dedicarse a campo de fútbol, con lo que los equipos de béisbol-sftbol existente se 
encuentran cada vez con más dificultades para desarrollar su actividad deportiva, de tal modo 
que han tenido que jugar partidos oficiales en Viladecans por no tener disponible el campo por 
entrenamientos de fútbol, o deben entrenar a los niños de 5 y 6 años en horario a partir de las 7 
de la tarde o incluso más, por haberse cedido la instalación a equipos de fútbol en los horarios 
anteriores. Por otro lado, su uso como campo de fútbol destroza las líneas de juego del béisbol 
así como hace que las mismas instalaciones se rompan (como la situación de la red de 
protección), impide que tengan un vestuario para los árbitros que vengan (en contra de lo que 
exige su federación) dado que ni siquiera lo tienen para sus propios jugadores; además, se 
desconoce por qué, la sala polivalente, que deberia utilizar para poder trabajar jugadas con el 
entrenador, está siempre ocupada por actividades privadas (clases particulares) de difícil 
explicación en una instalación pública. Por todo ello, se pregunta: Al equipo de Gobierno, ¿se 
piensan reorganizar los horarios de todos los campos existentes en la ciudad, priorizando el uso 
original correspondiente al campo de béisbol? ¿Por qué existen campos infrautilizados (como 
Can Tintoré) mientras se exigen a campos no dedicados al fútol a usarse para el mismo? A los 
equipos se les puso como despacho un container reciclado que, aparte de no reunir condiciones 
para dos equipos, de ser pequeño y estar roto, fue colocado en el peor lugar posible, impidiendo 
la visión del campo de béisbol. Se piensa cambiar la ubicación de dicho container e incluso 
poner uno para cada equipo?. ¿Se piensa controlar el tema de los vestuarios, la sala polivalente, 
e incluso de las entradas salidas de Can Torelló, o lo dejamos como está “In saecula 
saeculorum”?. 
 
Responent a la seves preguntes –digué el sr. Miquel-Àngel Díaz-- li diré que els horaris actuals 
dels espais esportius de la ciutat han estat consensuats amb els clubs esportius i s’han ajustat a 
les disponibilitats i necessitats expressades per aquests. No considerem que hi hagi cap espai 
infrautilitzat, ans al contrari, tots estan utilitzats en la mesura de les capacitats que tenen. No ens 
consta que el mòdul-despatx dels clubs de beisbol i sofbol estigui trencat. Ho revisarem. Així 
mateix estudiarem la ubicació d’aquest mòdul per aquestes entitats, però permeti que li aclareixi 
que la seva ubicació no pot obstaculitzar la visió del camp ja que l’espai reservat als i les 
espectadores està ubicat en un lateral diferent al que es troba aquest mòdul. Respecte del darrer 
suggeriment, el repartiment dels vestuaris i de la sala polivalent es va fer d’acord amb els clubs 
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usuaris de la instal· lació. Les problemàtiques derivades d’aquest repartiment es van resolent a 
mesura que es presenten, no essent cap “drama” per a ningú, com vostè ens vol fer creure en la 
seva pregunta. 
 
 
En una nova pregunta del PP, aquest cop a càrrec de la regidora Mónica Parés, es va fer ressò 
que a més de la campanya de civisme engegada pel Govern Municipal al mes de novembre de 
2014, s’ha iniciat una altre específica pel Barri d’Ausiàs March amb la col·locació de 
banderoles i l’edició de fulletons informatius. Seguidament, va preguntar: com valora el Govern 
Municipal la Campanya de civisme iniciada al novembre de 2014? Quins han estat els motius 
esgrimits pel Govern Municipal per dur a terme una altra campanya específica pel Barri 
d’Ausiàs March, quines las accions dutes a terme fins ara tot detallant el cost del material 
emprat així com l’efectivitat de les mateixes? Quines actuacions es preveuen per millorar la 
convivència tot perseguint a les famílies que han ocupat habitatges en els últims anys?  
 
El sr. Germán Agustí, regidor de l’equip de govern, va respondre que el govern municipal 
valora molt positivament la campanya de civisme endegada, ja que ha estat útil en l’aspecte de 
conscienciació ciutadana entorn les problemàtiques incíviques amb les que malauradament 
convivim cada dia a la nostra ciutat. Amb la interlocució amb l’Associació de Veïns i Veïnes 
d’aquest barri es va detectar la necessitat i idoneïtat d’endegar una campanya específica en 
aquest entorn. És molt aviat per fer-ne una valoració, però les primeres impressions són 
positives. El cost de la campanya ha estat de 750 € . Respecte de la tercera pregunta deixi que li 
comenti que vostè relaciona malintencionadament dos conceptes que no han d’anar relacionats, 
com són ocupació i convivència. Però per respondre-li  a la seva pregunta li he de dir que 
seguim treballant en tots els barris de la ciutat en pro de la bona convivència ciutadà així com 
seguim treballant per a garantir el dret a l’habitatge a través de la Taula pel Dret a l’Habitatge de 
que disposem a la nostra ciutat. 
 
 
Novament va prendre la paraula la sra. Parés per que en el Plenari Municipal del 25 de 
setembre, tots el Grups vàrem aprovar una Declaració Política per unanimitat relativa a la 
construcció de centre residencial i/o llars de residència per a les persones amb discapacitat 
intel· lectual de Viladecans, Gavà, Castelldefels, Begues i Sant Climent. En els seus acords 
figurava: demanar a la Generalitat que faciliti el nombre de persones que han sol·licitat llars de 
residència o centres residencials en aquests municipis així com demanar informació sobre 
usuaris d’aquests recursos fora de la comarca. Per tot l’anterior, va preguntar: Quines han estat 
les actuacions dutes a terme en els darrers mesos davant la Generalitat de Catalunya per tal de 
donar compliment a la Declaració Política aprovada per unanimitat el 25 de setembre de 2014 
relativa a la construcció de centre residencial i/o llars de residència per a les persones amb 
discapacitat intel· lectual de Viladecans, Gavà, Castelldefels, Begues i Sant Climent? 
 
Tal i com diu a la seva pregunta –contestà el sr. Carnero-- els ajuntaments de Gavà, Viladecans , 
Castelldefels, Begues i Sant Climent van aprovar una declaració política en tal sentit i van donar 
trasllat del contingut de la mateixa a la Conselleria de Benestar Social i Família de la Generalitat de 
Catalunya, així com al Consell Comarcal del baix Llobregat, entre d’altres. La junta del Patronat de 
CAVIGA va acordar demanar reunió a la consellera per tal de traslladar-li la necessitat de disposar 
de dades sobre els possibles demandants de llars residència als municipis de l'àmbit de la fundació, 
tot i que la petició es va fer extensiva a tota la comarca; l'objectiu seria treballar conjuntament amb 
la Generalitat per tal de valorar la situació, a partir de la demanda, i planificar possibles inversions, 
si així es constata. Es produeix la reunió amb la Consellera, el passat 13 de novembre; s'explica la 
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situació, i la Directora General de l'ICASS, present a la reunió, ens deriva al subdirector Lluís 
Grande, explicant-nos que al llarg del primer trimestre es disposarà d'aquesta informació. La gerent 
del Consell Comarcal parla amb el subdirector personalment, qui explica que aquesta informació 
no depèn de l'ICASS, sinó de Serveis Territorials. Proposa que sol·licitem reunió amb la cap del 
servei d'atenció a les persones de les comarques de Barcelona, que és qui ha de tenir aquestes 
dades, tot i fent la reflexió que a l'àmbit de les comarques de Barcelona s'està encara treballant 
aquesta qüestió. Es demana reunió amb la Sra. Eva Herbera i Codina, Cap del  Servei d’Atenció a 
les persones de les comarques de Barcelona. La reunió es va celebrar el dia 19 de març, plantejant 
en la mateixa per part dels Ajuntaments de Viladecans i Gavà una  sol·licitud formal de les dades 
existents sobre possible demanda de places de llars-residència a la nostra comarca. Tot i que s’ha 
tornat a insistir des del Consell Comarcal a data d’avui encara no hem rebut les dades. Dir també 
que no tenim informació de les possibles accions portades a terme per part dels grups municipals 
que van donar suport a la declaració política. 
 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Antoni Rafanell, va exposar que desprès de les 
actuacions de millora del pas de vehicles i vianants de sota el pont de la via de ferrocarril a 
l'avinguda de Bertran i Güell, la senyalització final que ha estat fixada provoca nombroses 
confusions, conflictes i queixes entre els usuaris per la seva interpretació. Va acabar formulant 
el següent prec: Essent coneixedors de sobres per part de l'Equip de Govern d'aquesta 
problemàtica, s'actuï amb la finalitat de regular de forma clara, lògica i concisa, l'ús i formes de 
l'espai per a vianants i per a ciclistes a peu, així com la possibilitat que, com a vehicle que és 
una bicicleta, pugui ser utilitzada per la pròpia calçada i així s'entengui. 
 
El sr. Obispo, tinent d’alcalde, va dir que una de les millores evidents de l'actuació realitzada en 
el lloc que indica, és la millora en la senyalització. En el lateral condicionat s'indiquen 
clarament els usos compartits vianant/ciclista, mentre que el lateral en el qual s'ha suprimit la 
mini vorera anterior s'impedeix físicament l'accés i a més se senyalitza la impossibilitat de pas 
per a vianants i ciclistes. Circular per la calçada no ha de senyalitzar-se, doncs mentre no se 
senyalitzi expressament el contrari, la bicicleta pot circular. 
 
 
En un segon prec, el sr. Rafanell va posar en coneixement que el grup municipal que 
representava ja va tractar l'afer en aquest mateix Ple Municipal respecte als defectes en el 
manteniment sobre l'asfaltat que, fa uns mesos, es va dur a terme a diferents indrets de la ciutat 
de forma apedaçada. Per aquests motius va formular el següent prec: Donat que s'ha evidenciat 
que com ja vàrem advertir, un asfaltat no fet amb totes les garanties com el que es va dur a 
terme, està provocant inundació d'aigua sobre les voreres així com que no poden desguassar 
com cal, s'actuï al respecte. 
 
Sr Rafanell --digué el sr. Obispo-- no estem d’acord amb vostè. Els treballs de pavimentació del 
Carrer del Centre com tots els altres s’han executat amb totes les garanties i controls tècnics 
necessaris. El fet de que en un punt concret es produeixi un petit bassal, no “inundació”  no 
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implica que l’ actuació estigui en perfectes condicions.  He de dir-li que concretament en 
aquesta zona primer es va fressar, es a dir es va rebaixar el paviment existent i desprès, es va a 
tornar a re-asfaltar; per tant la cota final es sensiblement la mateixa que la d’ abans i per tant en 
cap cas s’ha agreujat la situació pre-existent. Malgrat això estudiarem una solució. 
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup municipal de CiU, el sr. Castellano va exposar 
que són força els ciutadans que se'ns han adreçat per tal d'exposar-nos la problemàtica que 
pateixen en el conegut i força utilitzat camí de vianants de l'avinguda Bertran i Güell entre el 
barri de Gavà Mar i el casc urbà en referència als ensurts que pateixen en els punts que 
intercedeix el citat camí amb l'entrada i sortida de vehicles de recintes. Va acabar formulant el 
següent prec: Es senyalitzi com correspongui, en els llocs on es permet l'entrada i sortida (o 
creuament) de vehicles que travessen el carril per a vianants, per tal que tant aquest com els 
conductors tinguin present l'advertiment del perill i puguin preveure amb antelació l'operació 
per tal de no patir els ensurts que en el dia a dia ocurreixen.  
 
Pel que feia a l’anterior prec el sr. Obispo va expressar que el reglament general de circulació, 
estableix que són els vehicles quan surten d'un recinte els que han de cedir la prioritat als quals 
circulen per la vorera. Això és vàlid tant en el casc urbà com en zones industrials o agrícoles.  
De tota manera tenim en compte el seu prec i estudiarem si són necessàries més senyalitzacions. 
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor de CiU va passar a formular una pregunta en la qual com 
antecedents, deia que són cada cop més les commemoracions, actes i celebracions a nivell 
institucional en què l'Ajuntament de Gavà participa arreu de la ciutat, com ara més enllà de la 
mateixa per tal de mantenir la relació formal, cordial i administrativa que li correspon. És 
evident que la presència i la relació pròpiament institucional entre la nostra administració local i 
d'altres ja siguin d'igual àmbit com superior, ha de garantir-se de cara al futur. Per tot l’anterior 
va formular la següent pregunta: Té previst l'Equip de Govern i treballa en l'elaboració d'un pla 
de manteniment formal institucional entre administracions de cara a futurs actes  així com de 
possibles processos de transició nacional que afrontarem com a ciutat. 
 
Sr. Castellano, --respongué el sr. Diego Caparrós, regidor de l’equip de govern-- en primer 
lugar, debo decirle, sinceramente, que su pregunta cuesta un poco de entender. Utiliza usted un 
concepto cuando menos curioso: «Pla de manteniment formal institucional». Si en ese concepto 
usted se refiere a la necesidad de mantener relaciones institucionales correctas, francas y 
cordiales con otras administraciones, no le quepa la menor duda de que así lo hace este gobierno 
municipal y así lo seguirá haciendo. Por cierto, algunos dirán que parece un poco raro o 
aventurado hablar de relaciones institucionales en futuro cuando estamos a pocas semanas de las 
elecciones municipales. Pero es usted y su grupo quienes así formulan la pregunta. En cualquier 
caso, reitero: sean cuales sean las situaciones, los procesos o las circunstancias, este gobierno 
atenderá siempre debidamente sus obligaciones institucionales. Obligaciones que estaría bien 
que la Generalitat de Catalunya, por cierto, también cumpliera a la hora de atender necesidades 
evidentes de la ciudad de Gavá. 
 
 
La darrrera intervenció del grup de CiU en el torn de Precs i Preguntes també va anar a càrrec 
del sr. Castellano, qui va dir que l'Associació de Veïns del Barri d'Ausiàs March utilitza, com 
tots sabem com a seu social de l'entitat, un espai propietat de «La Caixa». Aquest ús es remunta 
a força anys i per a tothom, membres de l'entitat, veïns o fins i tot, la resta de ciutadans que 



 30 de 64

n'hem fet ús per a activitats vàries, es considera d'utilització fixa i  no es contempla el fet que, 
les transformacions de les entitats de caixes d'estalvi en societats anònimes bancàries pot 
provocar, com ja s'ha insinuat, el risc de perdre el seu ús, tant necessari i imprescindible pel 
barri, si no és amb una adquisició en propietat que no cal dir és del tot inviable per a una entitat 
com l'associació de veïns. Finalment, va preguntar: És l'Equip de Govern coneixedor d'aquesta 
situació? Ha intercedit front «La Caixa» per tal de defensar l´ús social i sense ànim de lucre 
d'aquest espai? Es té previst no deixar desamparada l'Associació de Veïns del Barri d'Ausiàs 
March al respecte? 
 
En relació a aquesta pregunta el sr. Víctor Carnero, va respondre el que segueix:  El Equipo de 
gobierno es conocedor de la titularidad de todos y cada uno de los locales de las Asociaciones 
de Vecinos, y no tenga ningún temor Sr. Castellano que este gobierno no dejará desamparada ni 
a la Asociación de Vecinos del Barrio de Ausiàs March ni a ninguna otra. Informarle que a día 
de hoy el gobierno ya tiene cerrada una propuesta de adquisición de los dos locales de la calle 
Apel·les Mestres propiedad de la Caixa para su cesión a la asociación de vecinos Ausiàs March. 
Del desarrollo y contenido de dicha negociación ha estado informado en todo momento el 
presidente de la asociación, por eso le reitero que ningún motivo de preocupación para los 
miembros de la asociación de vecinos y menos de desamparo.  
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política de CiU, va començar el corresponent al grup 
municipal d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Pérez Lorite, va recordar --com a 
antecedents-- que al Ple municipal de juliol de 2012 ja vam demanar que es tornés a posar en 
marxa el programa dels patis oberts. En aquella ocasió se’ns va contestar que «s’estudiarà la 
seva reobertura en funció de la disponibilitat existent». La situació actual evidencia que aquell 
projecte va ser abandonat per l’actual equip de govern, i ha quedat en l’oblit. Malgrat tot, 
encara, els patis continuen sent utilitzats pel jovent, que salta les tanques dels centres escolars 
per accedir-hi en caps de setmana o quan les escoles estan tancades, amb els riscos que això pot 
provocar. No podem negar el que és una evidència: la necessitat d’espais d’esbarjo per al jovent 
que practica esports d’equip (futbol, bàsquet, handbol) de manera informal, i creiem que 
hauríem de facilitar aquest tipus de lleure, sa i saludable, habilitant l’accés a aquests espais. Cal 
tenir en compte que aquests equipaments constitueixen una oportunitat única per a molts joves i 
adolescents de la ciutat, que en temps d’oci no poden accedir a cap altre entreteniment. Per 
aquest motiu, va formular el següent prec: Instem el govern municipal a tornar a posar en 
marxar el programa patis oberts per als caps de setmana i els dies d’estiu, adoptant les mesures 
necessàries de seguretat als espais públics en relació amb els col.lectius de joves que partipen en 
aquestes activitats. 
 
La sra. Laura Barrufet, regidora de l’equip de govern va respondre el següent: A aquell projecte, 
com vostè l’anomena, és “aquest projecte” i no ha quedat en l’oblit i molt menys abandonat. A la 
nostra ciutat tenim espais públics equipats amb taules de ping-pong, amb cistelles de bàsquet, Can 
Sellarès ... Són espais on joves, infants, famílies, poden practicar esport de forma informal o ser 
utilitzats com a zones d’esbarjo. Som conscients que els patis de les escoles són uns espais més, que 
poden ser utilitzats amb aquesta finalitat, tal i com vostè ha pogut apreciar al estudiar les propostes 
d’aquest govern municipal en el pressupost d’enguany. Hi ha prevista una partida o a aquest efecte, 
que es materialitzarà tan aviat el projecte de la reobertura estigui enllestit. 
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Contestat el prec, el mateix regidor d’ERC-EV-IxG va passar a formular un segon en el qual  
que al Ple Municipal del 26 de març es va aprovar, per unanimitat, una declaració política 
genèrica en què s’exigia a la Generalitat «que tots els infants que tinguin beca de menjador 
escolar per qüestions de renda i/o per risc d'exclusió social, tinguin garantit, per part de la 
Generalitat, l'accés a la suficiència alimentaria també en períodes no lectius, especialment 
durant les vacances d'estiu, de primavera i d'hivern, així com els caps de setmana». És evident 
que per fer efectiu aquest dret no només cal disposar de la dotació econòmica escaient d’ajuts 
per al menjar, sinó que també cal disposar d’un espai, local o equipament on habilitar el 
menjador per als infants. Aquest espai pot ser bé un dels menjadors escolars existents, bé un 
menjador social creat a l’efecte. Qualsevol de les dues opcions forma part de l’atenció social 
bàsica, tenint en compte a més les responsabilitats municipals sobre els edificis escolars, i per 
tant l’actuació entra dins de les competències municipals. Va acabar formulant el següent prec: 
Instem l’Ajuntament de Gavà a oferir a la Generalitat, bé un menjador escolar, bé un menjador 
social de nova creació, per tal de fer efectiu, a la pràctica, l’acord de garantir la suficiència 
alimentaria dels infants que ho necessitin, en períodes no lectius, especialment durant les 
vacances d'estiu, de primavera i d'hivern, així com els caps de setmana. 
 
En una cosa li he de donar parcialment la raó, respongué el sr. Víctor Carnero. En el seu prec 
diu textualment que “per fer efectiu aquest dret no només cal disposar de la dotació econòmica”. 
És veritat, no només cal això, però si que si no hi és, no hi ha garantia del dret. I la Generalitat 
de Catalunya no ha assegurat ni a nosaltres ni a ningú que coneixem, la dotació econòmica 
necessària per aquesta garantia. Permeti que li comenti, abans de descriure les accions que té 
previstes el govern municipal per atendre les necessitats que vostè exposa, que  no tenim cap 
notícia que la Generalitat tingui previst atendre el prec que aquest plenari municipal li va 
transmetre. De fet, ni a aquest municipi ni a cap d’altre de Catalunya, que nosaltres coneguem 
en aquest moment. Ni voluntat ni disponibilitat pressupostària. Dit això, comentar que el govern 
municipal ha previst tres accions per a garantir que qui en té necessitat tingui garantida 
l’alimentació als mesos d’estiu: per una banda, seguir donant suport a l’acció de les entitats 
socials que reparteixen aliments a les famílies que ho necessiten. Per l’altra, obrir una 
convocatòria de beques per a activitats d’estiu amb una dotació molt superior a la d’anys 
anteriors per poder acollir aquelles necessitats que així es manifestin i amb el requisit bàsic que 
les activitats portin inclòs el servei de menjador. Em plau fer-lo coneixedor que s’està 
interlocutant amb els centres educatius per a garantir que totes les famílies que gaudeixen de 
beca menjador al curs 2014/2015 estiguin assabentades d’aquesta propera convocatòria i puguin 
acollir-s’hi si així ho creuen oportú. La tercer mesura, en consonància amb la segona, serà 
l’organització d’un casal municipal d’estiu al mes d’agost per fer front a les necessitats que es 
detectin. No només oferirem a la Generalitat de Catalunya un menjador escolar sinó tots els 
menjadors del col· legis públics.  
 
El sr. Andreu Pérez va dir que a Terrassa funcionava una prova.pilot de manejador-escola amb 
una partida de 220.000 € i atenien a 320 nens i nenes i estava instal· lat a quatre escoles 
públiques. 
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La tercera intervenció corresponent a ERC-EV-IxG va anar a càrrec del sr. Jordi Calatayud,  qui 
va expressar que acaba  el mandat corporatiu, i com ja ens ha passat en anteriors legislatures, 
l’equip de govern incompleix la seva obligació de respondre preguntes fetes per aquest grup. En 
aquest cas resten 36 preguntes escrites pendents de ser contestades, totes entrades un mes abans 
del 24 de maig, i per tant dins de termini. Algunes, estan pendents de resposta des de fa gairebé 
sis mesos, quan la Llei estableix un termini màxim d’un mes per contestar. Es parla molt de 
transparència, d’eficàcia, d’eficiència... però la realitat és tossuda i al final resulta que, a la 
pràctica, no es nota. Aquest és el darrer Ple Municipal d’aquest consistori, i seria convenient 
que l’equip de govern prengués el compromís de lliurar les respostes pendents abans que fineixi 
el mandat. 
 
 
Pregunta sobre: Núm. RE Data RE 
Incivisme festes Parc Mil·leni 16305 06/11/2014
Dutxes vestidors Nova Piscina Municipal 17418 21/11/2014
Abusos de residents a la zona blava 2441 04/02/2015
Estat de les voreres del carrer de la Indústria després de nou anys 
d'espera 

2442 04/02/2015

Esvoranc a la tanca del castell d’Eramprunyà  2927 11/02/2015
Vehicles sancionats a causa del mercat setmanal celebrat en dia 
extraordinari 

950 20/01/2015

Paradistes mercat setmanal de desembre 945 20/01/2015
Plat mescles a l’American Lake 4387 03/03/2015
Petició còpia conveni i annex mercat de pagès Parc Agrari i Ajuntament 4389 03/03/2015
Petició còpia Pla de Treball 2015 del Parc Agrari del Baix Llobregat a 
Gavà 

4390 03/03/2015

Petició còpia conveni Agropecuària Gavà i Ajuntament Gavà 4391 03/03/2015
Tala pi pinyoner al camí de ca n'Espinós 4392 03/03/2015
Mal estat del camp de futbol de can Tintorer 4393 03/03/2015
Pi tort al barri d'Àngela Roca 5940 27/03/2015
Queixes veïns barri Àngela Roca per venda drogra en un pis del barri 5941 27/03/2015
Queixes veïns barri Àngela Roca per dispersió contenidors reciclatge 5945 27/03/2015
Queixes veïns barri Àngela Roca per brutícia carrer Riera Parets 5946 27/03/2015
Queixes veïns barri de Les Panes aldarulls usuaris autobús nocturn 5947 27/03/2015
Queixes veïns barri La Sentiu per manca manteniment equipament Can 
Llong 

5948 27/03/2015

Queixes veïns barri La Sentiu  per abandonament animals de companyia 5951 27/03/2015
Queixes veïns barri La Sentiu practiques perilloses cotxes en descampat 5952 27/03/2015
Queixes veïns barri Ca n'Espinós per la degradació solar antiga 
depuradora 

5953 27/03/2015

Queixes veïns barri Ca n'Espinós enllumenat part alta no funciona 5954 27/03/2015
Queixes veïns barri Ca n'Espinós manca recollida xeringues 
abandonades 

5955 27/03/2015

Queixes veïns barri Ca n'Espinós per manca senyalització del barri 5956 27/03/2015 
Continuitat del projecte d’interveció al barri d'Ausiàs Marc 5957 27/03/2015 
Queixes veïns barri Ausiàs Marc degradació contenidors Apel·les 
Mestres 

5958 27/03/2015 

Petició còpia plec condicions concessió equipament Can Llong 5959 27/03/2015 
Petició còpia 3 projectes instal·lació canalització gas natural barri La 
Sentiu 

5960 27/03/2015 
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Petició còpia conveni amb Fecsa sobre línies d’alta tensió 5961 27/03/2015 
Queixes veïns barri Ca n'Espinós pel mal estat dutxes centre cívic 5962 27/03/2015 
Irregularitats bases i convocatòria proves pla ocupació 5593 23/03/2015 
Còpia factura i comprovant de pagament acte PSC 9 d'abril 7312 23/04/2015 
Queixes venïns per l’estat de la tanca del CEIP Gavà Mar 7313 23/04/2015 
Queixes dels veïns per l’ estat del parc infantil del centre cívic Gavà 
Mar 

7315 23/04/2015 

Consum d'alcohol a la casa gran 7316 23/04/2015 
Tràmit específic d'informació veïnal 7317 23/04/2015 
 
 
Va acabar formulant el següent prec: Instem el govern municipal a respondre per escrit a totes 
les preguntes pendents relacionades als antecedents abans que fineixi l’actual mandat 
corporatiu. 
 
Sr. Calatayud, --contestà la sra. Apolonia Herrera--, en primer lloc, una resposta directa a la seva 
pregunta: totes les preguntes que puguin estar pendents de resposta, seran degudament 
contestades abans de finalitzar el mandat. Dit això, veiem una vegada més que vostès no volen 
perdre cap oportunitat de desgastar l'equip de govern, i fins i tot fan trampes. Perquè per inflar 
ben inflada la llista de preguntes, no tenen cap mirament en posar les que han presentat l'últim 
mes, i que per tant estan dins de termini. Cap problema, reiterem: totes les preguntes seran 
contestades. 
 
 
Tot seguit es va passar a una pregunta d’ ERC-EV-IxG. I així el Sr. Andreu Pérez, com 
antecedents, es va referir a que, el 30 de desembre de 2014, l’Oficina Antifrau de Catalunya va 
emetre un informe raonat sobre les irregularitats detectades en el procediment i execució de les 
subvencions a empreses per a contractació de personal denominat 6+6. Al final de l’informe, el 
director de l’Oficina Antifrau explicitava que «emeto aquest informe raonat a l’Anjuntament de 
Gavà instant-li perquè (...) investigui i inspeccioni, mitjançant els corresponents òrgans, els 
possibles casos d’ús o destinació irregular de fons públics i les conductes oposades a la probitat, 
contràries als principis d’objectivitat i al principi de legalitat exposades en el present document, 
i informi a aquesta Institució, en un termini de trenta dies, dels resultats de la inspecció i 
investigació, així com, sobre les mesures adoptades». En l’informe remès per Alcaldia a 
l’Oficina Antifrau hi ha una sèrie de consideracions sobre els fets detallats a l’informe, però no 
s’especifica cap de les mesures adoptades, ni sobre les actuacions indicades al mateix informe, 
ni sobre cap altra mesura tendent a evitar la repetició d’aquests casos en el futur. Va acabar 
formulant la següent pregunta: Quines mesures s’han adoptat per investigar i inspeccionar els 
possibles casos d’ús o destinació irregular de fons públics? Quines mesures s’han adoptat per 
evitar en el futur les irregularitats descrites en l’informe raonat de l’Oficina Antifrau de 
Catalunya? 
 
Pel que feia a la pregunta anterior la sra. Apolinia Herrera, tinenta d’alcalde, va respondre el 
següent: Veiem que vostès insisteixen i insisteixen i tornen a insistir en un tema que creiem que 
ja va quedar prou clar en el Ple anterior.  Però a la seva insistència, nosaltres hi seguirem 
responent amb claredat, transparència i veritats. Per començar, la resposta a la seva pregunta és 
tan contundent com sempre: en cap moment i en cap cas no s'ha comès cap irregularitat, i en cap 
moment i en cap cas no s´han utilitzat ni destinat fons públics de forma irregular. Dit això, i 
com sembla que vostès no s'han llegit o no s'han volgut llegir amb atenció la resposta que vam 
fer arribar a la Oficina Antifrau, li llegiré jo el que diu sobre mesures adoptades per 
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l'Ajuntament de Gavà. Concretament, el que diu el punt 4 de l'escrit de l'Ajuntament: Fruit de la 
corresponent auditoria de procediments, i amb l'objectiu de reforçar el rigor procedimental i 
competencial i el  control i fiscalització de la depesa en matèria de subvencions, el Ple 
municipal va aprovar inicialment en data 28 de novembre de 2013, i definitivament en data 27 
de març de 2014, la Ordenança General de Subvencions de l'Ajuntament de Gavà (publicada en 
el DOGC número 6631 de 27 de maig de 2014) , i així mateix, el pla estratègic de subvencions 
en el Ple de data 27 de febrer de 2014. A partir d'aquí, i tenint en compte que el procediment 
ordinari de concessió de subvencions, com a regla general, s'ha tramitat en règim de 
concurrència competitiva, totes les bases específiques de subvencions dimanants de susdit pla 
estratègic,  han estat aprovades  per l'òrgan competent, d'acord amb el que preceptua l'article 
124 del ROAS, sens perjudici que les subvencions de concessió directa han estat 
nominativament fixades en el pressupost i determinats expressament els beneficiaris en l’estat 
de despeses del pressupost. D'altra banda, Sr. Pérez Lorite, li recordo que l'escrit de 
l'Ajuntament també fa una extensa referència a l'informe d'Intervenció de data 11 de març 
d'enguany, referent a les funcions de control i fiscalització interna de la gestió econòmica 
financera de la destinació dels fons provinents de les Bases del 6+6. En aquest sentit, li recordo 
una vegada més tres coses: Les Bases aprovades, plantejades i publicades per l'Ajuntament de 
Gavà, van ser validades, aprovades i ratificades en tot moment per l'Àrea Metropolitana, de la 
mateixa manera que ho van ser les diferents subvencions i justificacions; Tot el procediment, en 
totes les seves fases, ha estat informat, visat i justificat per l'Interventor Municipal i pel Secretari 
i els serveis jurídics municipals; Les entitats beneficiàries de les subvencions atorgades per 
l'Ajuntament, totes i cadascuna d'elles, complien amb els requisits recollits a les bases, i en 
algun cas en què hi ha hagut manca de justificació parcial de les despeses subvencionables, 
s'han aprovat les pertinents revocacions parcials i els reintegraments oportuns. Senyor 
d'Esquerra Republicana, ja entenc que els agradi remenar assumptes dels quals volen treure rèdit 
polític estenent ombres de sospita on no hi ha res a amagar ni res mal fet. Però els aconsellem 
que deixin de fer servir males arts i es dediquin més a treballar de debò per la ciutat. 
 
 
 
La darrera intervenció del grup municipal d’ERC-EV-IxG va anar a càrrec del sr. Jordi 
Calatayud, qui va posar com a antecedents que el juny de 2011, just en iniciar-se el mandat 
d’aquest consistori, l’empresa Minuartia va lliurar el treball denominat «inventari dels espais 
naturals i els espais connectors d’interès de Gavà», encarregat per l’Ajuntament en aplicació de 
les determinacions de l’Agenda 21 local. Aquest inventari identifica quinze espais d’interès 
natural al terme municipal, cadascun dels quals té una sèrie d’amenaces i potencialitats, així 
com una sèrie de directrius de protecció i acció de cara a preservar i valoritzar aquests espais. 
L’inventari proposa un total de 186 actuacions, de les quals 25 corresponen a espais amb un risc 
alt de ser transformats, i elevat interès natural, a més de tenir una elevada funció connectiva. 
Ens interessa saber quantes de les 186 actuacions de gestió proposades a l’inventari s’han 
efectivament realitzat al llarg dels quatre anys de mandat. Va acabar preguntant el següent: 
Quantes de les 186 actuacions de gestió proposades per l’inventari dels espais naturals i els 
espais connectors d’interès de Gavà han estat executades i realitzades al llarg del mandat? 
Quantes, de les 25 actuacions de gestió proposades als espais de les «pinedes litorals, jonqueres 
de rereduna i alberedes» I «Murtra, Murtrassa I torrent del Matar» han estat executades i 
realitzades al llarg del mandat? 
 
En relació a l’anterior pregunta el sr. Javier Garcia, regidor de l’equip de govern, va respondre 
que no són 186 actuacions de gestió, són 211 directrius de protecció i gestió que l´estudi 
proposa arran de la necessitat de realitzar un inventari exhaustiu de tots els espais naturals 
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d’interès natural a Gavà, protegits o no, contemplat en el Pla d’acció municipal 2008-2011. A 
partir d’aquestes directrius que no pas actuacions de gestió, es perfilen unes actuacions tenint en 
compte les competències municipals i que per tant estan a l’abast del municipi i altres accions 
que han de ser efectuades per una altra administració o amb el concurs o col· laboració d’altres 
ens diferents de l’administració municipal. Aquestes darreres l’ajuntament vetllarà per que 
s’efectuïn o bé s’impulsin. Es pot entendre fàcilment doncs que aquest inventari suposa un punt 
de partida per al treball de la gestió d’aquests espais que ha d’incloure una finestra de temps 
àmplia i de mitjà-llarg recorregut. Tenint en compte això, s’han pogut iniciar i estan en procés 
continu 96 de les directrius de protecció i gestió dels espais d’interès natural a Gavà des de ben 
avançat 2011 quan vam tenir el treball a la nostra disposició fins al moment. Això ha suposat un 
esforç i dedicació important de tot l’equip de Sostenibilitat i patrimoni natural en col·laboració 
amb totes les administracions i ens de l’administració locals implicats, el que fan la tasca d’una 
complexitat molt elevada. No son 25 actuacions de gestió proposades sinó 30 directrius de 
protecció i gestió, que com s’ha explicat en l’anterior pregunta son les que perfilen les 
actuacions concretes tenint en compte competències municipals i d’altres administracions. 
D’aquestes 30 directrius, s’han iniciat actuacions i accions en 7 d’elles per a les "pinedes 
litorals, jonqueres de rereduna i alberedes" i en 6 d’elles per a la "Murtra, murtrassa i torrent del 
matar" el que suposa una tasca continuada i compromesa amb aquests espais naturals. Com s’ha 
explicat, aquest Inventari ha de servir a curt, mitjà i llarg termini per a guiar les actuacions i 
accions concretes en base a les directrius que ens marca i que per tant, anirà sumant positiva i 
decisivament en la protecció i gestió dels espais naturals d’interès de Gavà, una tasca a la qual 
l’equip de la regidoria de Sostenibilitat i patrimoni natural ha dedicat els màxims esforços i 
recursos i del qual es sent molt orgullosa en la nostra aportació al "know-how" o saber fer del 
nostre ajuntament en la gestió dels espais naturals, patrimoni de tots els gavanencs i 
gavanenques. 
 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, i 
la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, va dir que, en primer lloc, hi havia una pregunta de dita 
formació política, formulada durant la passada sessió ordinària, que encara restava per contestar 
en la que es preguntava quines eren les mesures que s’havien adoptat per què la distribució del 
número del darrer Bruguers no es fes amb posterioritat al dia 31 de març. 
 
En aquest sentit, la sra. Apolinia Herrera va respondre el següent: Segons ens ha informat la 
direcció del mitjans locals, el Bruguers al qual vostè fa referència, número 361, es va redactar i 
organitzar per tal que la distribució es fes els dies 26 i 27 de març, és a dir, abans del 31 de 
març. Dos dies és el termini habitual de distribució de l'empresa adjudicatària, Correos, i així 
consta en el contracte corresponent. 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulats pel sr. Miguel-
Ángel Ibáñez. 
 
 
En un primer prec, el regidor de C’s, sr. Ibáñez, formulava a l’equip de govern el prec de que 
hemos detectado que en la Carretera Santa Creu de Calafell, nº 41 frente a un establecimiento de 
pizzas, en el lado mar donde se sitúa la isla peatonal que acoge los contenedores de basura sólo 
se dispone en la acera de un paso adaptado para las sillas de ruedas, situado en su lado más 
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próximo a Viladecans, dejando la acera del lado Castelldefels con un bordillo de difícil 
superación para una persona con movilidad reducida. Por estas circunstancias, el Grupo 
Municipal de Ciutadans-C's realiza el siguiente ruego: Que se igualen y adapten correctamente a 
la normativa de eliminación de barreras arquitectónicas ambos lados de la acera que enlaza la 
isla peatonal del lado mar de la Carretera Santa Creu de Calafell a la altura del nº41, para 
facilitar el transito de las personas con movilidad reducida.. 
 
El sr. Obispo va respondre que l'equip de Govern coneix perfectament la problemàtica de 
l'accessibilitat de les voreres de la ciutat, concretament en els últims anys s'han remodelat més 
de 1800 passos de vianants per adequar-los a la normativa sobre barreres arquitectòniques. Un 
dels punts que estan en la programació és el que vostè ens fa referència, i encara ens queda per 
fer. 
 
 
Tot seguit es va passar a una pregunta de C’s. I així el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, com 
antecedents, es va referir a que, según nos ha sido informado el Ayuntamiento de Gavà ha 
vuelto a ser condenado y acusado por vulnerar el principio de igualdad del artículo 14 de la 
Constitución Española. Debido al incumplimiento por denegación, a un sargento de la Policía 
Municipal de Gavà, de las diferencias retributivas complementarias entre el puesto de trabajo de 
subinspector y el de sargento por la sustitución del subinspector en jefe de la Policía Municipal 
durante el periodo vacacional del 2011 y 2012. Con esta segunda sentencia a favor del 
demandante el Ayuntamiento se ve obligado a abonar las diferencias retributivas no abonadas y 
a asumir las costas del juicio, así como los diversos gastos que comporta la contratación de un 
abogado externo al Ayuntamiento. Por otro lado, también ha sido condenado el Ayuntamiento 
por el Juzgado número 1 de lo Contencioso de Barcelona, por sancionar de manera irregular e 
injusta a un agente de policía. En esta condena se obliga al Ayuntamiento a retirar la sanción al 
agente y a pagar las costas del juicio.  Va acabar formulant la següent pregunta: ¿Cuántos 
juicios ha perdido el Ayuntamiento desde 2011 frente a demandas de los miembros de la Policía 
Local? ¿Es cierto que a algún /algunos sargentos se les negó el acceso a su propio expediente, lo 
cual es contrario a la ...? ¿Porqué en un caso se pagó en un plazo breve (+/- una semana) y en 
otro se tardaron varios meses hasta que se anunció una demanda por prevaricación, momento en 
que abonaron la cantidad a que judicialmente estaban condenados a pagar? 
 
La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’ alcalde, va respondre que segons les dades facilitades pel 
departament de secretaria general, en primer instància havien estat dos els contenciosos perduts 
d’un total d’onze demandes. 
 
El sr. Ibáñez va dir que tan sols s’havia contestat una de els preguntes que havia formulat. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez,  donat que –digué– el Grupo 
Municipal de Ciutadans-C's Gavà entregó por registro al Ayuntamiento de Gavà una pregunta el 
día 18 de febrero de 2015 con el número de entrada por registro general 3361 correspondiente. 
Según normativa las preguntas tienen que responderse en un plazo de un mes según el art. 66 
del ROM y este plazo para las dos preguntas ya ha prescrito. V acabar formulant la següent 
pregunta: ¿El equipo de gobierno contestará a esta pregunta antes de la finalización de la 
presente legislatura? 
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La sra. Apolonia Herrera va reiterar que totes les preguntes serien considerades abans de 
finalitzar el mandat. D’altra banda, respecte de la pregunta anterior va admetre que, per error, no 
s’havia contestat en la seva totalitat, comprometent-se a fer-ho per escrit. 
 

---------- 
Els srs. Sergi Engli i Gabriel Martorell es van absentar de la sessió. 

--------- 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1 -   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP D’ICV -EUiA EN RELACIÓ 

A LA PROPOSTA DE LLEI D’IGUALTAT EFECTIVA ENTRE HOM ES I DONES 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ICV-EuiA en 
relació a la proposta de llei d’igualtat efectiva entre homes i dones, declaració que després del 
debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
PRIMER.- Valorar el treball realitzat per la ponència conjunta on estaven presents tots els grups 
polítics del Parlament de Catalunya que ha permès la redacció d’una proposta de llei d’Igualtat 
entre homes i dones catalana. 
 
SEGON.- Demanar al Parlament de Catalunya que elabori el text final de la llei d’igualtat, amb 
el temps suficient per tal de garantir els drets de les dones a partir d’un procés participatiu 
similar al que va permetre aprovar la llei 5/2008 del dret de les dones a eradicar la violència 
masclista. 
 
TERCER.- Demanar al Parlament de Catalunya que elabori conjuntament amb el moviment 
feminista un Pacte de nova ciutadania de dones i homes que realment sigui una eina per a la 
consecució d’una igualtat real i material que es pugui implantar a la societat. 
 
QUART.- Exigir al Parlament de Catalunya que apliqui en tot el redactat de la llei un llenguatge 
no sexista així com esmeni els estereotips que es troben a l’actual redactat tot complint amb un 
màxim de coherència sobre el tema exposat. 
 
CINQUÈ.- Demanar al Parlament de Catalunya que modifiqui l’actual text insuficient, tot 
incorporant canvis substancials que recullin les línies següents: 
 

- Aplicar un articulat que comporti compromisos reals d’acció legislativa, on es defineixi 
clarament l’origen de les discriminacions i la ideologia que el sustenta, el patriarcat i 
l’androcentrisme per tal de comprendre l’origen del problema i legislar per combatre 
aquestes situacions que provoquen desigualtat. Aquest articular ha de partir de les bases 
de la realitat actual on les retallades, i les reformes legislatives, com la Reforma Laboral 
han abocat a les persones a una situació de major risc d’exclusió social, que afecta en 
major mesura a les dones. 

- Incorporar un títol de garanties, règims de sancions i control i pressupost respecte a les 
accions a portar a terme. 

- Incorporar la paritat en el Govern de la Generalitat Catalunya i en tots els òrgans de 
representació a l’apartat de participació política d’homes i dones. 
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- Dotar de major rellevància al ICD, sense adscripció a una conselleria, per tal de que 
sigui el motor d’aplicació de la transversalitat en les polítiques d’igualtat. 

- Dotar un observatori d’igualtat amb independència dels partits polítics que permeti 
potenciar i vetllar per les fites proposades. 

- Desplegar àmpliament un articulat de consens amb el món municipalista on es concretin 
les accions, mecanismes, pressupost i treballs a desenvolupar pels diferents nivells de 
les Administracions catalanes. 

- Definir i regular als col·lectius de professionals a desenvolupar aquestes tasques: 
Agents d’Igualtat. 

- Incorporar l’obligatorietat de treballar amb dades segregades així com indicadors i 
informes d’impacte de gènere en tots els àmbits que permetin poder tenir dades 
objectives per la programació d’accions per la Igualtat.  

- Desenvolupar àmpliament l’apartat referit a la seguretat, d’urbanisme de gènere, la 
mobilitat i la justícia que no queda ben reflectit a la proposta actual. 

- Incorporar un articulat que ajudi a evitar el sexisme a la publicitat. Així com també 
respectar el regim de sancions que ja es recull a la llei 5/2008 respecte a infraccions 
greus en matèria de publicitat sexista. 

- Ampliar l’apartat referent als mitjans de comunicació per tal que no es difonguin 
continguts sexistes ni a mitjans públics ni privats. 

- Incorporar accions per tal que els homes puguin definir els seus models de lluita contra 
el patriarcat i per la igualtat, com per definir els permisos de paternitat. 

- Incorporar mesures tenint en compte els temps de vida de les persones: joves, gent gran, 
etc... així com també mesures pensades per dones amb diversitat funcional, dones 
migrades, o d’altres ètnies com les dones gitanes. 

- Incorporar temes cabdals com la tracta de persones i la prostitució, omesos en l’actual 
proposta. 

- Reconèixer els treballs des de la pluralitat de les tasques dels temps de cura i com les 
dobles jornades afecten a la salut, especialment de les dones, que són les que 
majoritàriament es responsabilitzen de la cura de la vida. 

- Incorporar el reconeixement del treball de cura com un sector econòmic públic que es 
pugui desplegar garantitzant la creació d’ocupació publica, la millora en les polítiques 
d’usos del temps, i el reconeixement social que comporta. 

- Desenvolupar l’eix de polítiques econòmiques amb perspectiva de gènere, concretant 
l’obligatorietat d’elaborar els pressupostos compensant les bretxes de gènere existent, i 
els impactes positius que representen. 

- Modificar el redactat per tal de posar mesures que contribueixen a reduir els embarassos 
no desitjats, especialment d’adolescents, tot potenciant l’educació afectivo sexual, 
l’accés als mètodes anticonceptius de maneres gratuïta, i l’accés a decidir sobre el propi 
cos. 

- Desenvolupar a la llei el tema violències, assetjament sexual i altres formes de violència 
masclista, especialment en l’àmbit universitari on establir mesures de cara a la 
investigació i sancions d’aquestes conductes i no exclusivament el paper 
d’assessorament i informació. Així com també mesures respecte a les dones preses que 
han patit violències masclistes i que han denunciat violència sexual a les presons. 

 
SISÈ.- Traslladar els acords al Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris, a la Comissió 
Violeta per la igualtat de Gavà, i a la ciutadania a través dels mitjans de comunicació. 
 
La Declaració política va ser aprovada per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 3 PP, 2 CiU, 2 ICV-
EUiA i 2 ERC-EV-IxG), i tres (3) abstencions (Sr. Engli del PP, Sr. Martorell de CiU i Sr. 
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Ibáñez de C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum 
que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 

---------- 
 
La sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde, va explicar que la Declaració Política estava  motivada 
per la proposició de llei d’Igualtat entre homes i dones que la Generalitat de Catalunya estava 
tramitant per via d’urgència. Tot i valorar positivament aquesta iniciativa va recordar que des de 
l’any 2008 havien hagut intents d’aprovar una llei en aquests termes i que altres comunitats 
autònomes ja feien anys que en disposaven. 
 
Considerava que l’aprovació de la llei ens faria  avançar com a país ja que amb l’esmenta 
normativa es volia contribuir a eliminar les discriminacions i la invisibilitat que han patit 
històricament les dones, reconèixer el paper social i econòmic de les tasques de cura de la vida, 
afavorir una redistribució corresponsable entre dones i homes dels temps de vida, propiciar un 
marc favorable perquè les dones aportin el seu potencial al progrés i la transformació social i 
econòmica i vetllar perquè les polítiques publiques promoguin aquesta igualtat i l’apoderament 
de les dones i treballin per l’eradicació de la violència masclista. 
 
L’esborrany actual de la llei --afegí-- deixa sobre la taula afectes fonamentals, comet alguns 
errors o contradiccions respectes d’altes lleis presentades pel propi Parlament, com ara la Llei 
de violència masclista i tenia l’aparença de ser més un Pla d’Igualtat que una Llei, ja que no 
consta un règim de sancions. ni un aspecte més avançat, deixant algunes qüestions endarrerides  
respecte de la Llei d’igualtat espanyola aprovada l’any 2007. 
 
Una de les reflexions que venia des de col·lectius feministes era que s’ha de tenir en compte és 
incompatible amb una política de retallades massives en competències com la salut, el 
tractament de la dependència o la violència masclista. 
 
També trobava a faltar en la proposició de llei la relació que han de tenir les administracions a 
l’hora de treballar aquesta competència, ja que a banda de la Generalitat els municipis 
comptaven amb una acció pròpia. En concret a Gavà es comptava amb dos Plans d’Igualtat, un 
Pla d’Igualtat intern per a l’administració, un Centre de recursos per a la Igualtat i CONTRA la 
violència masclista com era el SIAD, etc. A més,  va remarcar que totes aquestes mesures es van 
dur a terme fer quan es van retirar els recursos per part de la Generalitat i gràcies a l’esforç 
municipalista les polítiques d’igualtat no han quedat amb un simple brindis al sol. 
 
 
Tot seguit, va procedir a la lectura de la part dispositiva de la Declaració Política, el text íntegra 
de la qual és el següent:  
 

“DECLARACIÓ POLÍTICA RESPECTE A LA PROPOSTA DE LLEI 
D’IGUALTAT EFECTIVA ENTRE HOMES I DONES. 
 
Les dones hem lluitant i lluitem per aconseguir la nostra emancipació plena, amb 
uns objectius clars que passen per: l’eradicació de les violències, la 
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corresponsabilitat en les tasques de cura de la vida, la participació paritària a 
l’esfera pública i el ple assoliment dels drets sexuals i reproductius. En el 
transcurs de la historia les lluites feministes han permès alçar la veu contra tot 
tipus de discriminacions, i proposar alternatives de polítiques de dones per 
beneficiar la vida a dones i homes del món.  
 
Olympie de Gouges va redactar en plena Revolució francesa un dels textos mes 
importants en referència a la lluita pels drets de les dones i contra l’exclusió, la 
Declaració dels drets de les Dones i la Ciutadania. La ciutadania esta vinculada a 
l’exercici de drets per les dones, però veiem com la nostra es una ciutadania 
restringida, afectada per practiques ancestrals de discriminació i subordinació. 
Les dones al món volem tenir identitats pròpies i lliures ja que considerem que 
aquest es el fet que ens pot acostar cap a la igualtat. 
 
El ple del Parlament de Catalunya està tramitant per via d’urgència una 
proposició de llei d’Igualtat entre homes i dones que vol contribuir a eliminar les 
discriminacions i la invisibilitat que han patit històricament les dones, reconèixer 
el paper social i econòmic de les tasques de cura de la vida, afavorir una 
redistribució corresponsable entre dones i homes dels temps de vida, propiciar un 
marc favorable perquè les dones puguin aportar el seu potencial al progrés i la 
transformació social i econòmica i vetllar perquè les polítiques publiques 
promoguin aquesta igualtat i l’apoderament de les dones i treballin per 
l’eradicació de la violència masclista. 
 
Atès que aquesta és una llei d’especial rellevància per al desenvolupament d’una 
societat democràtica plena, i per aconseguir una igualtat efectiva entre les 
persones que habiten les ciutats sense discriminacions, és important que es faci el 
debat tenint en compte les aportacions del moviment feminista i de totes aquelles 
persones i entitats de dones que des del seu coneixement i praxis tenen coses 
importants que ens faran avançar. El precedent metodològic es troba a la pròpia 
llei 5/2008 del dret de les dones a eradicar la violència masclista que el Parlament 
de Catalunya va elaborar de manera participada amb els moviments feministes, i 
que va suposar un gran avenç respecte als drets de les dones a viure sense 
violència.  
 
Una llei del tot imprescindible que no pot respondre a les urgències de final de 
mandat sinó a la ferma convicció de tot el país de contribuir amb l’avenç social i 
el progrés, sent garantia de drets, i penant aquells que els limiten. En aquest sentit, 
es conegut que els primers intents d’aprovació d’una llei per la Igualtat a 
Catalunya es van fer l’any 2008, posteriorment a l’any 2009, i 2010, i no ha estat 
fins a final d’aquest mandat que s’ha pogut començar a tramitar. Aquest fet te 
especial rellevància si tenim en compte que d’altres comunitats autònomes si 
contem amb una llei des de fa molt temps, per exemple: 
 
- Llei foral 33/2002 de 28 de novembre, de foment de la igualtat d’oportunitats 
entre homes i dones del Parlament de Navarra 
- Llei 1/2003, de 3 de març, d’ igualtat d’oportunitats entre homes i dones a 
Castella i Lleó 
- Llei 9/2003, de 2 d’abril, per la igualtat d’oportunitats entre homes i dones, a la 
Comunitat Valenciana 
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- Llei 7/2004, de 16 de juliol, per la igualtat d’oportunitats entre homes i dones a 
Galícia 
- Llei 4/2005, de 18 de febrer, per la igualtat d’oportunitats entre homes i dones a 
Euskadi. 
- Llei 122/2006 de 20 de setembre , per a la dona a les Illes Balears 
- Llei per la promoció de la igualtat de gènere a Andalusia aprovada el 14 de 
novembre de 2007. 
 
L’actual proposta presentada al Parlament és un fet important però deixa sobre de 
la taula punts i temàtiques importants, comet alguns errors i contradiccions 
respecte d’altres lleis ja aprovades per el propi Parlament, no contempla un règim 
d’inspecció i sancions en cas d’incompliment i no assenyala el veritable origen i 
causant del problema de la discriminació que es el sistema patriarcal, semblant 
més una proposta de Pla d’Igualtat que una llei que ha de garantir la igualtat 
efectiva i real entre homes i dones, i per tant el respecte als Drets Humans. 
 
En moltes coses, aquesta llei està molt per sota, dels drets aconseguits per la Llei 
Espanyola para la Igualdad efectiva entre hombres y mujeres 3/2007, i no podem 
permetre els homes i les dones catalanes veure com una llei del Parlament català 
ens retalla possibilitats de viure amb dignitat. 
 
També s’ha de tenir en compte que una llei d’igualtat és incompatible amb una 
política de retallades massives a competències com la Salud, el tractament de la 
dependència i/o la violència masclista. 
 
A banda, es necessita una llei que reguli el desenvolupament i estructuració del 
concepte d’igualtat a la nostra societat a tots els nivells competencials públics i 
privats, definint clarament les tasques i competències de cadascuna de les 
Administracions. En aquest sentit, des del món municipalista ens cal conèixer la 
concreció de les mesures així com una assignació de recursos concret per tal de 
que poder ser un eina de garantia de drets per els nostres ciutadans i ciutadanes. 
Gavà en aquest sentit, és una ciutat que ha avançat en els darrers anys molt, per 
tal de contribuir en fer efectiva aquesta igualtat i ha posat recursos propis per tal 
d’anar garantint aquelles mesures que consoliden els drets de les dones i els homes 
a viure una Igualtat plena. La ciutat de Gavà compta amb II Plans d’Igualtat, un 
Pla d’igualtat intern a l’administració local, un centre de recursos per la igualtat i 
contra la violència masclista SIAD, treballs en matèria d’urbanisme i gènere i 
pressupostos amb perspectiva de gènere, treball en abordatge integral contra la 
violència masclista, programes de coeducació a les escoles, treball amb el món 
empresarial i l’emprenedoria en matèria de conciliació i drets, projectes de 
cooperació internacional i solidaritat en matèria d’igualtat d’oportunitats entre 
homes i dones, accions de discriminació positiva, treballs amb grups d’homes per 
la igualtat, recolzament en el món de la cultura i de l’esport femení, foment de la 
participació i corresponsabilitat en la construcció de la ciutat amb Igualtat a 
través de la Comissió Violeta, i el treball amb les associacions veïnals, foment 
d’utilització d’un llenguatge no sexista, protocol contra l’assetjament sexual i per 
gènere, programes de suport a la salut de les dones, programes de conciliació dels 
usos del temps i de vida, transversalització de la perspectiva de gènere a 
programes municipals que porta a terme professionals qualificades... i un llarg etc, 
que fan de la nostra ciutat un referent i que mostren el ferm compromís cap a la 
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Igualtat que existeix i també la necessitat imperant de fer aquest camí 
conjuntament amb d’altres pobles i ciutats per avançar globalment en la lluita 
contra el androcentrisme i el patriarcat. Estem convençuts com a Ciutat que cal el 
recolzament, i que retornin els recursos que va haver en altres moments per part 
del Govern Català per tal de complir amb el nostre comprimís amb els Drets de les 
Dones i els Drets Humans. 
 
Per tot això, es proposa al ple l’adopció dels següents acords:  
 
ACORDS 
 
1.- Valorar el treball realitzat per la ponència conjunta on estaven presents tots els 
grups polítics del Parlament de Catalunya que ha permès la redacció d’una 
proposta de llei d’Igualtat entre homes i dones catalana. 
2.- Demanar al Parlament de Catalunya que elabori el text final de la llei 
d’igualtat, amb el temps suficient per tal de garantir els drets de les dones a partir 
d’un procés participatiu similar al que va permetre aprovar la llei 5/2008 del dret 
de les dones a eradicar la violència masclista. 
3.-Demanar al Parlament de Catalunya que elabori conjuntament amb el 
moviment feminista un Pacte de nova ciutadania de dones i homes que realment 
sigui una eina per a la consecució d’una igualtat real i material que es pugui 
implantar a la societat. 
4.- Exigir al Parlament de Catalunya que apliqui en tot el redactat de la llei un 
llenguatge no sexista així com esmeni els estereotips que es troben a l’actual 
redactat tot complint amb un màxim de coherència sobre el tema exposat. 
5.- Demanar al Parlament de Catalunya que modifiqui l’actual text insuficient, tot 
incorporant canvis substancials que recullin les línies següents: 
- Aplicar un articulat que comporti compromisos reals d’acció legislativa, on es 
defineixi clarament l’origen de les discriminacions i la ideologia que el sustenta, el 
patriarcat i l’androcentrisme per tal de comprendre l’origen del problema i 
legislar per combatre aquestes situacions que provoquen desigualtat. Aquest 
articular ha de partir de les bases de la realitat actual on les retallades, i les 
reformes legislatives, com la Reforma Laboral han abocat a les persones a una 
situació de major risc d’exclusió social, que afecta en major mesura a les dones. 
- Incorporar un títol de garanties, règims de sancions i control i pressupost 
respecte a les accions a portar a terme. 
- Incorporar la paritat en el Govern de la Generalitat Catalunya i en tots els 
òrgans de representació a l’apartat de participació política d’homes i dones. 
- Dotar de major rellevància al ICD, sense adscripció a una conselleria, per tal de 
que sigui el motor d’aplicació de la transversalitat en les polítiques d’igualtat. 
- Dotar un observatori d’igualtat amb independència dels partits polítics que 
permeti potenciar i vetllar per les fites proposades. 
- Desplegar àmpliament un articulat de consens amb el món municipalista on es 
concretin les accions, mecanismes, pressupost i treballs a desenvolupar pels 
diferents nivells de les Administracions catalanes. 
- Definir i regular als col·lectius de professionals a desenvolupar aquestes tasques: 
Agents d’Igualtat. 
- Incorporar l’obligatorietat de treballar amb dades segregades així com 
indicadors i informes d’impacte de gènere en tots els àmbits que permetin poder 
tenir dades objectives per la programació d’accions per la Igualtat.  
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- Desenvolupar àmpliament l’apartat referit a la seguretat, d’urbanisme de gènere, 
la mobilitat i la justícia que no queda ben reflectit a la proposta actual. 
- Incorporar un articulat que ajudi a evitar el sexisme a la publicitat. Així com 
també respectar el regim de sancions que ja es recull a la llei 5/2008 respecte a 
infraccions greus en matèria de publicitat sexista. 
- Ampliar l’apartat referent als mitjans de comunicació per tal que no es difonguin 
continguts sexistes ni a mitjans públics ni privats. 
- Incorporar accions per tal que els homes puguin definir els seus models de lluita 
contra el patriarcat i per la igualtat, com per definir els permisos de paternitat. 
- Incorporar mesures tenint en compte els temps de vida de les persones: joves, 
gent gran, etc... així com també mesures pensades per dones amb diversitat 
funcional, dones migrades, o d’altres ètnies com les dones gitanes. 
- Incorporar temes cabdals com la tracta de persones i la prostitució, omesos en 
l’actual proposta. 
- Reconèixer els treballs des de la pluralitat de les tasques dels temps de cura i 
com les dobles jornades afecten a la salut, especialment de les dones, que són les 
que majoritàriament es responsabilitzen de la cura de la vida. 
- Incorporar el reconeixement del treball de cura com un sector econòmic públic 
que es pugui desplegar garantitzant la creació d’ocupació publica, la millora en 
les polítiques d’usos del temps, i el reconeixement social que comporta. 
- Desenvolupar l’eix de polítiques econòmiques amb perspectiva de gènere, 
concretant l’obligatorietat d’elaborar els pressupostos compensant les bretxes de 
gènere existent, i els impactes positius que representen. 
- Modificar el redactat per tal de posar mesures que contribueixen a reduir els 
embarassos no desitjats, especialment d’adolescents, tot potenciant l’educació 
afectivo sexual, l’accés als mètodes anticonceptius de maneres gratuïta, i l’accés a 
decidir sobre el propi cos. 
- Desenvolupar a la llei el tema violències, assetjament sexual i altres formes de 
violència masclista, especialment en l’àmbit universitari on establir mesures de 
cara a la investigació i sancions d’aquestes conductes i no exclusivament el paper 
d’assessorament i informació. Així com també mesures respecte a les dones preses 
que han patit violències masclistes i que han denunciat violència sexual a les 
presons. 
6. Traslladar els acords al Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris, a la 
Comissió Violeta per la igualtat de Gavà, i a la ciutadania a través dels mitjans de 
comunicació.” 

 
 
A continuació, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, per expressar 
que des del partit de Ciutadans creien i treballaven per a la igualtat entre homes i dones i la 
igualtat entre les persones, i a més, tenien clar que la igualtat havia de ser efectiva. No obstant 
això, el seu concepte d’igualtat era una igualtat a la sortida i no a la arribada és a dir, una 
igualtat d’oportunitats però no pas de resultats, es tractava de la paritat pel mèrit però no pas per 
la reserva.  
 
Va posar com a exemple l’acord que es proposava en la Declaració Política d’incorporar la 
paritat en el Govern de la Generalitat Catalunya,  dient que havien de governar les persones que 
haguessin estat escollides democràticament i tinguessin la màxima capacitat per fer-ho atès que 
la solució no passava per guardar places, mitjançant reserva, per a homes i dones. La igualtat 
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havia d’estar en el dret a l’educació per homes i dones, en no haver desigualtat a la família, en la 
igualtat en la feina a l’hora d’escollir un treballador o una treballadora, etc 
 
Es va excusar amb el grup municipal que havia presentat la Declaració Política per no haver 
tingut temps de fer esmenes o suggeriments però va avançar que haguessin anat en la mateixa 
línia expressada anteriorment. Per acabar, va anunciar que el seu vot seria d’abstenció. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va anunciar 
que com la formació política que representava es sentia plenament identificada amb el text de la 
Declaració Política objecte de debat votarien a favor de la mateixa. 
 
 
 
Tot seguit va intervenir el sr. Antoni Rafanell, regidor del grup municipal de CiU, per 
manifestar que, d’una banda, no havien tingut molt temps per poder analitzar-la i per tant, 
s’abstindrien, i d’altra, que al Parlament de Catalunya s'estaven valorant totes les esmenes 
presentades, no només les d'ICV. A més, l'acord cinquè de la moció gairebé detallava totes les 
esmenes d'ICV i en alguns o bastants punts semblava que s'acabarien posant d'acord. Va 
concloure dient que era de capdal importància una llei d'aquest tipus per aconseguir la igualtat 
efectiva i per aquest motiu confiava que el Parlament acabés fent una gran llei de consens entre 
els grups.  
 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, la regidora de dita formació política, sra. Mónica Parés, va 
expressar, de manera literal, el següent: 
 
“Mitjançant aquesta Declaració Política, se’ns porta a debat un text legislatiu que a hores d’ara, 
es troba en discussió al Parlament de Catalunya. Concretament, es troba en període de 
compareixences i per tant, aquest Grup respectarà el que el nostre Grup Parlamentari adopti. 
Però sí volem assenyalar que tant al Parlament, com a l’Ajuntament de Gavà com a totes les 
administracions, el Partit Popular defensarà sempre la igualtat real i efectiva entre homes i 
dones. 
 
La nostra acció de Govern i les nostres propostes s’han basat sempre en els següents objectius: 
Aconseguir la igualtat real i efectiva entre homes i dones en tots els àmbits, especialment, en el 
laboral tot traslladant aquesta igualtat als salaris i a la capacitat d’ocupar llocs de responsabilitat; 
Treballar per que la conciliació personal, familiar i laboral sigui possible tot reconeixent la tasca 
de les empreses familiarment responsables; Buscar la complicitat de l’àmbit educatiu i dels 
mitjans de comunicació; Treballar per aquells col· lectius més desfavorits i que requereixen una 
atenció especial i Fer l’administració local  pionera en polítiques d’igualtat. 
 
En defensa d’aquests principis, el Partit Popular va presentar una esmena a la totalitat al text 
inicial al Parlament on destaquem la intervenció del diputat Sergio Santamaría. 
 
Estem convençut que la nostra oposició al text és per motius molt diferents als quals avui el 
proposant demana canvis en el seu contingut. 
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Però tenim en comú un convenciment, que el text es pot millorar, que una llei en defensa de la 
igualtat entre dones i homes és necessària i que tots plegats podrem treballar i negociar el millor 
text legal. 
 
Mentrestant, des del PP ens oferim a treballar en l’àmbit local des de l’educació, els mitjans de 
comunicació, els serveis socials... en favor de la igualtat que és sinònim de llibertat i fer-ho 
especialment entre aquells col·lectius de dones més vulnerables de Gavà. 
 
Per tot l’exposat, el PP votarà a favor de la Declaració Política defensada per la Regidora, 
Emma Blanco.” 
 
 
 
Seguidament, el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor del grup municipal del PSC va manifestar que 
ens trobàvem davant d’una Declaració Política que feia referència a la llei d’igualtat entre 
homes i dones que s’estava debatent al Parlament de Catalunya i que, al seu parer, intentava 
reforçar el rol que havia de tenir una normativa per intentar aconseguir la igualtat de gènere a 
Catalunya.  
 
Va recordar que a l’Estat espanyol es disposava d’una llei d’igualtat entre homes i dones força 
efectiva malgrat els intents del Partit Popular per limitar-la. 
 
Es va mostrar sorprès pel discurs efectuat pel grup municipal de Ciutadans sobre la paritat ja 
que a qualsevol democràcia moderna i innovadora les qüestions de paritat i de fer salts endavant 
en qüestions de paritat són fonamentals. També es va estranyar pel discurs moderat del grup 
municipal del PP. 
 
Creia que l’esborrany de la proposició de llei ja naixia coix atès que la pròpia llei no disposava 
què s’havia de fer per garantir el seu compliment. 
 
Va posar de relleu el paper del món municipalista en les polítiques públiques d’igualtat de 
gènere i va posar com a paradigma el de Gavà, on s’havien fet grans avenços. És per això, que 
va demanar a totes les forces polítiques una esforç per tal d’arribar a un consens en aquesta 
qüestió tan rellevant. 
 
 
 
Per concloure el debat va tornar a intervenir la sra. Blanco, qui va agrair el suport que havien 
mostrats els grups, tot felicitant al PP pel seu posicionament. 
 
Dret a viure sense discriminacions i sense violència  
 
Preocupació a nivell local construciió de políitiques d’igualtat 
 
No entenia la manca de posicionament del grup de CiU ja que hi havia hagut temps per 
decantar-se 157 esmenes presentades al Parlament m,entr el que s’havia presentat a la 
Declaració Políitica era un recull plural de dones expertes que havien fet aquesta aportació  
 
Adreçant-se al grup de Ciutadans els hi va dir que ela formació política d’ICV-EUiA volia una 
igualtat real tant al punt de sortida com al d’arribada i viure sense cap mena de discriminació. 
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Pel que feia a les reserves o quotes va dir que a l’estrada de la Sala de Plens hi havien prop de 
24 persones de les quals només 5 eren dones no pensant que les altres dones de la ciutat no 
fossin capaces ni vàlides per estar en aquesta estrada. El que succeïa era que hi havia moltes 
quotes d’homes que podien ser ocupades per dones igual o més preparades. És per això que va 
dir s’havia de començar a  plantejar la qüestió de la capacitat ja que a la majoria de partits 
polítics no hi havia possibilitat de sortida, és  a dir, costava molt arribar a ser cap de llista o ser 
nomenada en un càrrec de direcció i això ho corroboraven diuen les estadístiques de tota 
Europa. 
 
 
 
El sr. Ibáñez va respondre recalcant que les dones no són inferiors intel·lectualment als homes, 
per la qual cosa no necessiten que se’ls hi reservi cap lloc. Que la paritat és el fracàs de la 
igualtat i, en tot cas, havia de ser una qüestió efímera perquè el que s’havia d’arranjar era 
l’origen. També va dir que la paritat és existent a les llistes electorals i malgrat això podia 
observar en els 21 càrrecs que formaven el Ple quin era el resultat final. 
 
 
La sra. Blanco va agrair al sr. Ibáñez, en to irònic, el fet de fer saber que les dones que no són 
intel· lectualment inferiors als homes. Considerava que l’origen rau en el patriarcat i 
l’egocentrisme i s’havien de posar mesures per tal poder anar avançant. 
   
Per acabar, va dir que des de que existia una llei de paritat hi havia un increment porcentual 
important de dones als càrrecs electes i de direcció. 
 
 
 
2- DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP DE CIUTA DANS 

RELATIVA AL REBUIG A L’ASSIGNACIÓ DELS REGISTRES CI VILS ALS 
REGISTRADORS DE LA PROPIETAT I MERCANTILS.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de Ciutadans, 
relativa al rebuig a l’assignació dels registres civils als registradors de la propietat i mercantils, 
declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a 
favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMERO.- Reclamar la entrada en vigor de la ley 20/2011, de 21 de julio, del Registro civil. 
 
SEGUNDO.- Rechazar la asignación de los Registros Civiles a los Registradores Propiedad y 
Mercantiles, por una privatización encubierta de un servicio público esencial como es el 
Registro civil. 
 
TERCERO.- Reclamar que se mantengan los actuales puestos de trabajo público, tanto titulares 
como interinos, en el registro Civil de cada localidad, manteniéndose dentro de la 
Administración de Justicia, con el objeto que se garantice que los datos personales no sean 
objeto de venda o cesión a entidades privadas y se garantice un uso confidencial. 
 
CUARTO.- Exigir que cualquier reforma del Registro Civil mantenga el mismo dentro de la 
Administración de Justicia servido por el funcionariado de justicia, con el objeto de garantizar la 
gratuidad de todos los trámites y la privacidad de los datos en él inscritos. 
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QUINTO.- Dirigir el presente acuerdo al Sr. Ministro de Justicia, instándolo a que dé marcha 
atrás en sus pretensiones de privatizar los Registros civiles y que continúe siendo un servicio 
Público y de calidad como hasta ahora. 
 
La Declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (9 PSC, 2 CiU, 2 ICV-EUiA, 
2 ERC-EV-IxG i C’s), tres (3) en contra (PP), i dues (2) abstencions (Sr. Engli del PP i Sr. 
Martorell de CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius 
que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), 
quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora 
de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans va dir que el motiu pel 
qual havien presentat la Declaració Política era mostrar el rebuig per l’assignació dels registres 
civils als registradors de la propietat i mercantils, privatitzant una qüestió pública. 
 
Esmentà que la Declaració Política incorporava unes esmenes provinents del grup municipal 
d’ICV-EUiA però la relativa a donar compliment al ROM i utilitzar un llenguatge no sexista en 
la Declaració Política l’havien assumit basant-se en les pautes que es defineixen a l’informe 
sobre el llenguatge no sexista en el Parlamento Europeu de 13 de febrer de 2008 on es recomana 
utilitzar un llenguatge neutral afegint que el que serveix per una llengua por no servir per un 
altra. L’única paraula que no havien modificat era la de “registradores” ja que per una banda, és 
així com s’utilitza en la normativa del registre mercantil i civil, i d’altra, perquè les pautes del 
parlament europeu recomanen tenir en compte les costums nacionals i la legislació nacional en 
la matèria. A més la denominació de la pròpia pàgina web del col· legi era “registradores.org”. 
 
Dit això, va donar lectura als acords de la Declaració Política, per bé que el text que s’havia 
presentat inicialment és el que segueix: 

 
“DECLARACIÓN POLÍTICA DE RECHAZO A LA ASIGNACIÓN DE LOS 
REGISTROS CIVILES A LOS REGISTRADORES DE LA PROPIEDAD Y 
MERCANTILES. 
 
El gobierno español pretende llevar a efecto la entrega de los Registros Civiles de 
toda España a los Registradores de la Propiedad y Mercantiles. La Ley 18/2014, 
de 15 de octubre, dispone que el día elegido para ello será el próximo 15 de julio 
de 2015.  
 
Hasta el momento, el Registro Civil ha sido un servicio público y gratuito, servido 
por el funcionariado público, implantado en España desde 1871. Son 144 años 
ofreciendo a la ciudadanía un servicio directo, cercano, inmediato, eficaz, de 
calidad y gratuito. 144 años en que el cuerpo funcionarial judicial llevan actuando 
con la máxima profesionalidad y rigor, asegurando a la ciudadanía la garantía 
jurídica necesaria hacia su persona y preservando en todo momento, por su propia 
condición, todos aquellos datos personales, sensibles, que le afectan. 
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No obstante lo anterior, el colectivo al que el Gobierno pretende ahora entregar 
los Registros Civiles ejerce su profesión cobrando sus servicios por arancel, es 
decir, directamente a la ciudadanía; por tanto, funcionan exactamente igual que 
una empresa, con sus gastos, ingresos y cuentas de resultado. La Ley 18/2014 en 
su disposición adicional vigesimosegunda establece la gratuidad en el servicio 
público que constituye el Registro Civil, pero en la disposición adicional 
vigesimocuarta establece que los aranceles que perciba la persona responsable del 
Registro Mercantil quedarán afectados a los efectos de la cobertura directa de los 
gastos de la Corporación que gestione el Registro Civil. Esto quiere decir que 
habrá aranceles no relacionados con el Registro Civil, aranceles que cobrarán los 
registradores a la ciudadanía para financiar este servicio. 
 
Además, con la nueva estructura prevista, sólo habrá oficinas registrales en las 
capitales de provincia. Actualmente la red de Registros Civiles abarca todos y 
cada uno de los municipios de España, es decir, los habitantes de cada pueblo no 
tienen por qué desplazarse para obtener, por ejemplo, su certificado de 
nacimiento. Con la entrada en vigor de la ley tendrá dos opciones: o desplazarse 
los kilómetros que separan su pueblo de la capital, si quiere tener rápidamente ese 
certificado o usar al juzgado de Paz de su pueblo, donde ya no estarán los libros, 
para que se curse una petición al registro mercantil y éste remitirá el certificado 
pasado un tiempo. 
 
A la vista de todo lo expuesto, se propone al Pleno la adopción de los siguientes  
 
ACUERDOS 
 
1. Rechazar la asignación de los Registros Civiles a los Registradores Propiedad 

y Mercantiles, por una privatización encubierta de un servicio público esencial 
como es el Registro civil. 

 
2. Rechazar la posible mercantilización de los datos personales de los 

ciudadanos. 
 

3. Exigir que cualquier reforma del Registro Civil mantenga el mismo dentro de 
la Administración de Justicia servido por funcionarios de justicia, con el 
objeto de garantizar la gratuidad de todos los trámites y la privacidad de los 
datos en él inscritos. 

 
4. Instar al Sr. Ministro de Justicia a que dé marcha atrás en sus pretensiones de 

privatizar los Registros civiles y que continúe siendo un servicio Público y de 
calidad como hasta ahora. 

 
5. Notificar los acuerdos al Gobierno español, al Ministerio de Justicia, a la 

Mesa del Congreso de los Diputados y a los medios de prensa municipales. 
 
 
El següent regidor que va intervenir en el debat de la Declaració Política va ser el sr. Jordi 
Calatatyud, pertanyent a la formació política d’ERC-EV-IxG, qui digué que no entenien com un 
registre que tenia la condició de públic pogués passar a ser privat sense cap tipus de justificació.  
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Semblava que el govern del PP estava disposat a privatitzar-ho tot però va recordar que no 
sempre la gestió privada era millor que la efectuada per l’administració pública. A més, era 
partidari que pel cas d’haver-hi qualsevol problema es treballés per solucionar-ho enlloc de 
realitzar una privatització d’un servei públic que acabaria perdent la seva gratuïtat. 
 
 
Tot seguit, la sra. Emma Blanco, regidora del grup municipal d’ICV-EUiA, va agrair al grup 
municipal de C’s el haver acceptat dues de les tres esmenes que els hi havien fet arribar. 
Respecte de la tercera esmena digué que no feia falta anar a Europa a buscar normativa sobre 
llenguatge no sexista ja que podia trobar recomanacions d’aquests tipus al mateix departament 
de l’ajuntament de Gavà, o bé a Catalunya o bé a Espanya. Malgrat que l’anglès tenia el neutre 
que englobava a homes i dones, el català i el castellà eren llengües molt riques i tenien una 
paraula per designar tant al masculí com al femení i si no es volia, llavors es podia mirar de 
cercar un neutre com podia ser ciutadania per subsumir a ciutadans i ciutadanes. 
Per concloure, va dir que considerava important que el registre continués sent de caràcter 
públic, que es mantinguessin els lloc de treball de titulars i interins i garantir que les dades 
personals  no siguin objecte de venda o cessió a entitats privades, és a dir, es preservi al seva 
confidencialitat.  
 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el sr. Antoni Rafanell,  va manifestar que votarien a favor 
de l’aprovació de a Declaració Política perquè defensaven que el registre civil, com a servei 
orientat a la ciutadania, es mantingués amb totesles garanties, mostrant el seu rebuig al possible 
allunyament d'aquest servei dels ciutadans. 
 
Va posar de relleu que eren contraris a un model de registre civil que comporta la privatització 
d'aquest servei públic i la possibilitat de que en un futur els registradors poguessin cobrar pels 
seus serveis ja que creien que amb aquest model estaven en perill la gratuïtat i el caràcter públic 
del servei. 
 
 
 
Per la seva banda, el sr. Josep Llobet, regidor del grup municipal del PP, va dir que ell 
considerava que es tractava d’una Declaració Política preventiva ja que l’avantprojecte presentat 
en el darrer Ple del Congrés del Diputats, on Ciutadans no hi tenia representació i per això 
potser no s’havia assabentat, es va anunciar que es retirava i no es portaria a aprovació. Per tant, 
s’estava debatent sobre una qüestió que s’havia retirat i en la qual s’estava negociant per tal de 
trobar un consens, però en qualsevol cas, no es tracta d’una privatització perquè per una banda, 
els funcionaris estaven sota la dependència jeràrquica i funcional de l’Estat, i d’altra, la 
supervisió del servei públic també correspon a l’Estat. 
 
 
 
A continuació va prendre la paraula el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor de la formació política 
del PSC, qui d’entrada, va avançar que donarien suport a la Declaració Política. 
 
Afegí que la nova gestió del Registre Civil s’havia paralitzat a causa les queixes de la societat, 
ja que aquesta mesura pertanyia al paquet que en el seu moment volia implantar l’exministre 
Ruíz Gallardón, com ara la justícia per a privilegiats, que tanta desconcert havia creat. 
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Som una societat --digué-- que venim d’una tradició democràtica on el registre civil està 
fortament vinculat al servei públic i esperava que el govern del PP rectifiqués i no privatitzés un 
servei tan fonamental com era aquest. 
 
 
 
Intervingué de nou el sr. Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, per donar les gràcies als 
partits que s’havien posicionat a favor de la Declaració Política. 
 
En relació al comentari de la sra. Blanco va dir que en el seu dia ella mateixa havia fet arribar a 
tots els regidors una guia de llenguatge no sexista, fet que li agraïen, però dins d’un afany de 
superació, lògic  i raonable, havien mirat i consultat altres administracions superiors. Va posar 
com a exemple, amb un caire humorístic, la denominació de la coalició d’Inicativa per 
Catalunya Els Verds on, semblava, no hi hauria cabuda per a les verdes. 
 
Es va adreçar al Partit Popular per dir que, afortunadament, no feia falta romandre al Congrés 
dels Diputats per saber el que allí passava ja que si només s’assabentessin els diputats que hi 
formen part el país correria perill. Si s’hagués fixat en la data en que va ser presentada la 
Declaració Política --digué-- hagués vist que era dos dies anteriors a les declaracions que es van 
fer anunciant la possible retirada de la llei. 
 
Finalment, expressà que estaven convencuts de que hi havien serveis públics sensibles i 
importants que havien de seguir sent públics i gratuïts. 
 
  
3 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP DE CiU EN RELACIÓ A 

L’IMPULS DE LA INCORPORACIÓ DE CLÀUSULES SOCIALS EN  LA 
CONTRACTACIÓ DE L’ADMINISTRACIÓ PÚBLICA LOCAL.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de CiU en relació a 
l’impuls de la incorporació de clàusules socials en a contractació de l’administració públicas 
local declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien 
a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Col· laborar amb la Generalitat de Catalunya, les entitats municipalistes i els altres 
ens locals en la difusió i l’impuls del seu ús per les administracions públiques. 
 
SEGON.- Prendre com a referència per a la incorporació de les clàusules la Guia per a la 
inclusió de clàusules contractuals de caràcter social, aprovada per la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa de la Generalitat de Catalunya i les actualitzacions que se’n facin. 

 
TERCER.- Valorar postivament els avenços realitzats per a la inclusió de clàusules socials a la 
contractació pública, que permeti fer avançar les administracions públiques cap a una 
contractació sostenible que integra aspectes socials, ètics i ambientals. El fet de que les 
administracions exigissin als i les contractistes comportaments responsables amb l’entorn i les 
persones, aquests s’hauran d’adequar a aquest requeriment competint entre ells/es en termes de 
responsabilitat social, i així mateix, podran exigir als seus proveïdors/es paràmetres socials i, en 
darrer lloc, els consumidors/es i la societat disposarien d’informació per optar per empreses 
responsable socialment i sostenibles mediambientalment. 
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QUART.- Trametre còpia d’aquest acord al Departament de la Presidència de la Generalitat de 
Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i a la Federació de 
Municipis de Catalunya (FMC). 
 
La Declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (9 PSC, 3, PP, 2 CiU, 2 ICV-
EUiA, 2 ERC-EV-IxG i C’s) i dues (2) abstencions (Sr. Engli del PP i Sr. Martorell de CiU), 
donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de CiU, va dir que la Declaració Política 
que es presentava es feia en la línia d’un acord que el passat mes de març es va produir entre 
l’Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya, en la qual es 
volia donar impuls a la incorporació de clàusules socials en la contractació de l’administració 
pública local. 
 
Si bé era cert que totes les empreses patien dificultats, en especial en època de cirsi econòmica 
com l’actual,  n’hi havia empreses que tenien vocació social o treballadors amb deficiències al 
seu càrrec que encara en podien tenir més. Per aquest motiu des de l’administració s’havia de 
fer un pas endavant.   
 
A la Declaració Política s’havien incorporat una de les dues esmenes que els hi havia fet arribar 
el grup municipal d’ICV-EUiA ja que el primer acord es va haver de modificar, per una qüestió 
de forma, ja que comportava accions executives de l’ajuntament. 
 
El text de la Declaració Política presentada inicialment era el següent: 

 
“DECLARACIÓ POLÍTICA PER A L'IMPULS DE LA INCORPORACIÓ DE 
CLÀUSULES SOCIALS EN LA CONTRACTACIÓ DE L'ADMINISTRACIÓ 
PÚBLICA LOCAL 
 
El passat 5 de març de 2015, l’Administració de la Generalitat de Catalunya, 
mitjançant el Departament de Presidència, l’Associació Catalana de Municipis i la 
Federació de Municipis de Catalunya van signar un conveni de col·laboració per a 
l’impuls de la incorporació de clàusules socials en la contractació de 
l’Administració Pública Local, en compliment de la Resolució 577/X del Parlament 
de Catalunya que va instar el Govern de la Generalitat a establir acords per tal 
d’impulsar l’aplicació de les clàusules socials a la contractació pública de la resta 
d’administracions catalanes. 
 
Atès que, en els termes del conveni esmentat, la contractació pública ha de tenir un 
caràcter estratègic i contribuir indirectament al desenvolupament de polítiques 
d’interès general, l’administració catalana treballa per a l’extensió de la 
utilització de les clàusules contractuals de caràcter social, de conformitat també 
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amb la quarta generació de Directives europees aprovades el mes de febrer de 
2014. 
  
Atès que el Govern de la Generalitat de Catalunya, mitjançant la Instrucció 
1/2014, de 9 de gener, de l’Oficina de Supervisió i Avaluació de la Contractació 
Pública per a l’increment de la transparència i l’optimització dels procediments de 
contractació pública, i a través de diverses actuacions i instruments específics, ha 
determinat i fomentat la incorporació de clàusules socials en els expedients de 
contractació de l’Administració de la Generalitat de Catalunya i dels ens que 
integren el seu sector públic. 
 
Atès que l’Administració local, per la seva part, ha començat a incorporar 
aspectes socials en la seva contractació, com a administració més propera a la 
ciutadania, en el marc de les accions públiques de foment de l’ocupació, de les 
accions positives de gènere i de les accions positives per a persones que integren 
algun dels col·lectius més desfavorits. 
 
Atesa la voluntat d’expressar el compromís d’aquest ajuntament amb la 
progressiva incorporació de les clàusules contractuals de caràcter social en els 
expedients de contractació que s’hi porten a terme. 
 
El ple de l’ajuntament de Gavà, 
 
ACORDA: 
 
Primer.- Col·laborar amb la Generalitat de Catalunya, les entitats municipalistes i 
els altres ens locals en la difusió i l’impuls del seu ús per les administracions 
públiques. 
 
Segon.- Prendre com a referència per a la incorporació de les clàusules la Guia 
per a la inclusió de clàusules contractuals de caràcter social, aprovada per la 
Junta Consultiva de Contractació Administrativa de la Generalitat de Catalunya i 
les actualitzacions que se’n facin. 
 
Tercer.- Trametre còpia d’aquest acord al Departament de la Presidència de la 
Generalitat de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques 
(ACM) i a la Federació de Municipis de Catalunya (FMC).” 

 
 
A continuació, va prendre la paraula el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-
EV-IxG qui va voler recordar que des de la formació política que representava s’havien fet 
diversos precs en el mateix aspecte que la Declaració Política per la qual cosa avançà que 
votarien a favor de la seva aprovació. 
 
Atès la rellevància de l’assumpte confiava en que totes les forces polítiques podessin arribar a 
un consens sobre aquesta qüestió. 
 
 
La sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde i regidora del grup municipal d’ICV-EUiA va agrair la 
voluntat d’incorporar les esmenes que els hi havien fet arribar. 
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Creia que aquestes clàusules socials i mediambientals haurien de ser obligatòries a la 
contractació pública i així avançar fins a una administració pública amb contractes sostenibles, 
integradors d’aspectes socials, ètics i  ambientals i podia ser una eina molt útil perquè si les 
administracions exigíem comportaments responsables amb l’entorn i les persones els licitadors 
s’havien d’adequar i competir fent que els seus proveïdors també utilitzessin aquests paràmetres 
socials en la seva tasca i, en darrer llocs els consumidors i consumidores disposarien 
d’informació per poder optar a les empreses responsables, socials i sosteniblement ambientals. 
Per tot l’anterior, va avançar que votarien a favor de l’aprovació de la Declaració Política.    
 
Per acabar, i en al· lusió al comentari del sr. Castellano, que havia anomenat --amb to 
humorístic-- a la seva formació política com a “Iniciativa per Catalunya-Les Verdes”, va 
demanar que tothom tingués la mateixa serietat que en altres qüestions que es tractaven en seu 
plenària afegint que, pel cas de tenir un color, aquest hauria de ser el violeta. 
 
 

La intervenció del grup municipal del Partit Popular va anar a càrrec del sr. José-Antonio Sáez, 
qui va manifestar, de manera textual, el següent:  

“Como ya manifestamos en la Comisión Informativa nuestro voto será favorable aún 
desconociendo las alegaciones efectuadas por el grupo municipal d’ICV-EUiA que acabava de 
anunciar el ponente de la Declaración Política.  

Es incuestionable el efecto negativo que la crisis económica ha tenido y que aún persiste sobre 
nuestro empleo y país con un paro que aún se mantiene y la situación cambiante de momento de 
las condiciones laborales de las personas empleadas.  

Aunque los ayuntamientos no tienen competencia sobre legislación laboral, a través de la 
contratación pública inciden en las relaciones laborales de forma directa respecto al personal 
propio, y de forma indirecta respecto al personal de las empresas que se contratan para prestar 
los servicios y ejecutar las obras en el municipio.  

Por ello, consideramos que los Ayuntamientos deben adoptar las medidas necesarias para 
impulsar el empleo y garantizar las condiciones laborales e incorporar determinadas cláusulas 
sociales en los pliegos de contratación pública con el objetivo de intentar garantizar la 
estabilidad en el empleo y mantener unas condiciones laborales dignas, adoptando iniciativas 
como por ejemplo: para impulsar la contratación en estas condiciones de desempleados del 
municipio por las empresas que liciten contratos con el Ayuntamiento y estipulando cláusulas 
de defensa de los trabajadores como por ejemplo, una Cláusula social referente a las 
condiciones laborales mínimas de las empresas contratistas: serán aquellas establecidas por el 
último convenio colectivo sectorial del ámbito más inferior existente en el sector en el que se 
encuadra la actividad de la empresa contratista. Otra Cláusula social referente a la 
subcontractación: establecer una advertencia de que esa contratación se encuentra sometida a la 
subrogación de todos los trabajadores y trabajadoras con una antigüedad mínima de tres meses. 

Por todo lo expuesto y como dije al principio de mi intervención nuestro voto será afirmativo”. 
 
 
En el torn de la formació política del PSC el regidor Miquel-Ángel Díaz va avançar que 
votarien a favor de l’aprovació de la Declaració Política atès que considerava que era una eina 
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més de suport a les polítiques socials que no havia de suposar, en cap moment, una renúncia als 
programes socials. 
 
Així, les clàusules socials eren necessàries per fer suport, en xarxa, en una economia productiva, 
de futur, que tingués també a veure amb la inserció socio-laboral de persones amb risc 
d’exclusió social, amb la igualtat efectiva, amb qüestions de salut laboral, medi ambient, 
accessibilitat i centres especials d’ocupació. 
 
Va posar de relleu el paper que avui en dia desenvolupava el tercer sector social alhora que 
desitjava que el govern de Catalunya liderés les polítiques socials al municipalisme.  
 
 
 
Per concloure el debat sobre aquesta qüestió el sr. Castellano va donar les gràcies a totes les 
formacions polítiques que pensaven donar suport a la Declaració Política, 
 
Respecte de les intervencions dels altres regidors va respondre que confiava en la capacitat de 
lideratge de la Generalitat envers aquest assumpte, que no tenien cap inconvenient en la qüestió 
de la obligatorietat però que no s’havia posat perquè desconeixien si això implicaria una 
modificació de la Llei de Contractes de les administracions públiques. 
  

---------- 
Els srs. Sergio Engli i Gabriel Martorell es van reincorporar a la sessió, mentre que el sr. Jordi 
Calatayud  es va absentar de la mateixa. 

---------- 
 
 
4 -   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP DEL P SC EN RELACIÓ 

AL SUPORT A L’OCUPACIÓ I ALS DRETS DELS TREBALLADOR S I LES 
TREBALLADORES.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  del PSC en relació 
al suport a l’ocupació i akls drets dels treballadors i les treballadores, declaració que, després 
del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva 
part dispositiva:  
 
PRIMER. Rebutjar amb fermesa la reforma laboral impulsada pel Govern d´Espanya ja que no 
ha servit per crear ocupació, ha aprofundit en una major precarietat laboral i a la devaluació 
salarial de la ciutadania. 
 
SEGON. Manifestar que aquesta és una reforma que impossibilita el diàleg efectiu basat en la 
negociació col· lectiva, en detriment dels drets dels treballadors i les treballadores. 
 
TERCER. Instar al Govern d´Espanya a impulsar nova política que permeti la creació 
d´ocupació, convocant una mesa de diàleg amb els agents socials i econòmics per impulsar una 
contractació veritablement estable i de qualitat, a fi de facilitar la incorporació al mercat laboral 
de persones en situació d´atur i avançar de manera decidida en la transformació del model 
competitiu. 
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QUART. Instar al Govern espanyol a complir les set directives europees que, està en aquest 
moment incomplint, en matèria laboral, segons ha dictaminat el Comitè Europeu de Drets 
Socials. 
 
CINQUÈ. Demanar al Govern d´Espanya i  la Generalitat de Catalunya que prioritzin en la seva 
agenda les polítiques actives d’ocupació i formació, així com les de reactivació i promoció 
econòmica davant, revisant en profunditat les polítiques d'ocupació, els dispositius i la xarxa per 
abordar-les, comptant amb la llarga i exitosa experiència dels Ajuntaments de Catalunya i de les 
entitats Tercer Sector Social. 
 
La Declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ICV-EUiA, 
1 ERC-EV-IxG i C’s), quatre (4) en contra (PP), i una (1) abstenció (sr. Calatayud d’ERC-EV-
IxG), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Ángel Díaz, regidor de la formació política del PSC va encetar el debat de la 
Declaració Política dient que es tractava d’una Declaració Política de suport a l’ocupació i als 
drets dels treballadors i les treballadores. 
 
Com l’u de maig era el dia en el que es reivindicaven els drets dels treballadors i les 
treballadores arreu del món considerava adient parlar de la nefasta reforma laboral que va 
implantar el govern del PP a l’any 2012. En aquest sentit, lluny de crear llocs de treball el 
balanç que deixava la normativa era prou esfereïdor, sis-centes mil persones havien perdut la 
seva feina i prop de cinc milions i mig de persones es trobaven a l’atur, i un setanta per cent 
d’aquests no gaudien de cap prestació per part de l’Estat espanyol. En suma, la reforma 
esdevenia injusta, ineficaç i ineficient també des del punt de vista de l’economia. 
 
A més, a banda de no servir com a instrument dinamitzar l’ocupació, la reforma havia 
aconseguit desregularitzar la negociació col·lectiva d’aquest país i els treballadors i 
treballadores es trobaven desamparats pel govern espanyol. 
 
Així les coses, quedava clar que s’havia de derogar la reforma laboral i aquesta era la finalitat de 
la presentació Declaració Política, els acords de la qual, va passar a llegir.  
 
El text de la Declaració presentada inicialment era el següent: 
 

“Als estralls propis de la crisi econòmica i de les polítiques que han destruït gran 
part dels avenços aconseguits gràcies a la lluita laboral i ciutadana, provocant 
una societat que cada cop pateix més desigualtat, cal afegir els danys produïts per 
la duríssima reforma laboral decretada fa 3 anys pel govern del PP. 
 
El balanç des que el PP assumeix el govern d´Espanya és desolador: s'han perdut 
prop de 600.000 llocs de treball  i la xifra d'atur supera els 5,4 milions, dels quals 
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el 61% són aturats de llarga durada i un 70% dels aturats no reben cap prestació. 
No es poden considerar aquestes dades fruit d'una política eficaç.  
 
La reforma laboral no sols no ha creat ocupació, sinó que ha canviat el model de 
relacions laborals, impossibilitant desenvolupar un diàleg social continuat i 
efectiu, condicionant intensament els principals instruments i la dinàmica de les 
relacions laborals, així com la negociació col·lectiva. La Reforma Laboral ha 
contribuït a aprofundir el deteriorament de la qualitat de l'ocupació i una major 
precarietat laboral a causa de l'augment de l'ocupació a temps parcial, 
especialment el no voluntari, la reducció de la durada de les ocupacions temporals 
i la ultra-temporalitat: ocupacions temporals a temps parcial.  
 
Atès que aquesta reforma ha facilitat  la devaluació salarial dels treballadors i les 
treballadores, com ha resultat de la desregulació i individualització de les 
relacions laborals, l'increment de la discrecionalitat empresarial a través de la 
reforma de la Negociació Col·lectiva, l'abaratiment de l'acomiadament i la menor 
tutela jurídica d'aquest que es deriven de la Reforma Laboral. Atès que cada 
vegada més treballadors i treballadores que es veuen obligats a acceptar pitjors 
condicions salarials amb l'objectiu de mantenir els seus llocs de treball .  
Atès que  l´actual govern d´Espanya ha renunciat a crear ocupació de qualitat i ha 
optat per contractes amb data de caducitat, afavorint la ultra-temporalitat i 
retallant la durada de la jornada laboral. Atès que a través de la desregulació del 
temps de treball i del temps de treball parcial, també es renúncia a la millora de 
l'ocupació a través de la racionalització de l'organització del treball i s´ha  
renunciat a combatre el frau que pot suposar aquesta extralimitació de la jornada 
laboral. 
 
Atès que la política laboral de l´executiu del president Rajoy està generant amplis 
marges de desprotecció davant de la desocupació, caiguda de la prestació mitjana 
i esgotament de la cobertura. Una retallada de drets sense precedents que atrapa 
en la roda de l'atur a cada vegada més persones, sense prestacions i sense una 
política activa que els rescatin d'aquesta situació. 
 
Atès que el govern d´Espanya ha optat per una estratègia de sortida de la crisi 
basada en la devaluació salarial, que és desigual perquè afecta més a les rendes 
baixes i mitjanes i  afecta majoritàriament a les dones, impedint la igualtat 
econòmica i laboral entre homes i dones i situant en pitjor posició a les dones en 
l'àmbit de la protecció social. Que en aquest model de mercat laboral que el 
govern actual està construint,  tenir un treball no és una garantia per portar una 
vida digne ni una salvaguarda davant de situacions de pobresa 
 
Atès, en definitiva, que és fonamental derogar la reforma laboral vigent i situar la 
creació d'ocupació com a primera prioritat però amb les premisses de qualitat, 
igualtat i solidaritat. 
 
Atès que  volem un renovat model social i productiu per a la nostra ciutat, el nostre 
país i per Europa que situï l’ocupació estable en el centre de la política 
econòmica, i recuperi els drets laborals i socials arrabassats amb totes les 
contrareformes de les polítiques  de dretes i neoliberals. Un model basat en el 
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diàleg, la concertació social, la participació i la recerca del consens real entre 
agents econòmics i socials. 
 
Atès que és necessari que els Governs d´Espanya i la Generalitat prioritzin els 
recursos destinats a polítiques actives d´ocupació i desenvolupament local, 
d´acord amb els ajuntaments i agents dels territoris. 
 
Són per aquests motius que el Grup Municipal Socialista  proposa al Ple de 
l´Ajuntament de Gavà l´adopció dels següents 
 
ACORDS 

 
PRIMER. Rebutjar amb fermesa la reforma laboral impulsada pel Govern 
d´Espanya ja que no ha servit per crear ocupació, ha aprofundit en una major 
precarietat laboral i a la devaluació salarial de la ciutadania. 
 
SEGON. Manifestar que aquesta és una reforma que impossibilita el diàleg efectiu 
basat en la negociació col·lectiva, en detriment dels drets dels treballadors i les 
treballadores. 
 
TERCER. Instar al Govern d´Espanya a impulsar nova política que permeti la 
creació d´ocupació, convocant una mesa de diàleg amb els agents socials i 
econòmics per impulsar una contractació veritablement estable i de qualitat, a fi 
de facilitar la incorporació al mercat laboral de persones en situació d´atur i 
avançar de manera decidida en la transformació del model competitiu. 
 
QUART. Demanar al Govern d´Espanya i  la Generalitat de Catalunya que 
prioritzin en la seva agenda les polítiques actives d’ocupació i formació, així com 
les de reactivació i promoció econòmica davant, revisant en profunditat les 
polítiques d'ocupació, els dispositius i la xarxa per abordar-les, comptant amb la 
llarga i exitosa experiència dels Ajuntaments de Catalunya i de les entitats Tercer 
Sector Social.” 

 
El sr. Miguel-Ángel Ibález, regidor del grup municipal de C’s, va anunciar que donarien suport 
a la Declaració Política, ja que consideraven que la reforma laboral s’hauria d’haver fet d’una 
manera sensiblement diferent, molt menys traumàtica, pensant més en les persones i menys en 
la macroeconomia.  
 
Des de la formació política que representaven consideraven que s’havia de prioritzar a les 
persones i sobretot, a les persones que estaven a l’atur, per aquesta raó, donarien suport a la 
Declaració suposant que el partit del PSC l’havia presentat pensant en el dia de demà i no pas 
pensant en la jornada del 24 de maig que quedava una mica més llunyana. 
 
 
 
La següent intervenció va anar a càrrec del sr. Andreu Pérez, regidor de la formació política 
d’ERC-EV-IxG, qui va manifestar que el grup municipal que representava es sentia totalment 
reflectit en la Declaració Política ja que era un partit d’esquerres i republicà i celebrarien el dia 
de demà la festivitat dels treballadors i treballadores. 
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Tot seguit, va procedir a la lectura d’una carta --havent rebut autorització per fer-ho-- que havia 
tramés la Junta de Personal de l’Ajuntament, en concret, del sector de  la Policia Municipal i 
que estava signada pels sindicats SPMCAT, CCOO SFP SCCL i UGT. En la carta es deia que 
els representants sindicals de la Policia Municipal havien acordat no assistir a la sessió plenària 
com a mostra del seu descontent amb la manera de gestionar el cos de la Policia Municipal del 
sr. Obispo, tinent d’alcalde. 
 
 
En el torn del grup municipal d’ICV-EUiA la tinenta d’alcalde, sra. Emma Blanco, va dir que la 
carta que havia llegit el sr. Pérez l’havien rebut tots els regidors i que ho trobava fora que 
hagués aprofitat el torn d’una Declaració Política per dir una qüestió fora de to en el ldia 
d’acomiadament del regidor perquè a ella li agradaria que haguessin vingut els treballadors i 
treballadores a dir el que pensaven a la cara ja que democràcia es podia fer.  
 
Tot seguit, va donar les gràcies al ponent per la voluntat de voler incorporar esmenes ja que 
pensava que la Declaració recollia l’essència del que ells també pensaven i que la reforma 
laboral no s’havia d’haver dut a terme mai en aquests termes. En concret, l’esmena que havien 
fet era la relativa a instar al Govern espanyol a complir les set directives europees que, està en 
aquest moment incomplint, en matèria laboral, tal i com havia dictaminat el Comitè Europeu de 
Drets Socials. 
 
A la vista d’això, considerava imprescindible que la reforma laboral es derogués i s’aprovi una 
normativa que ajudi a generar llocs de treball de qualitat i en la que la a gent i el dret de les 
persones estigui per sobre de tot. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Antoni Rafanell, regidor de la formació política de CiU, va anunciar 
que votarien a favor de la Declaració Política. Seguidament va dir que en els darrers anys, 
Govern, Sindicats i Patronals han tingut obert un procés social amb escassos resultats, sense que 
les reformes aprovades hagin arribat a derivar en conseqüències positives per a l'ocupació. Per 
crear ocupació calen reformes més profundes i estables que les adoptades fins ara, perquè ni 
s'ajusten al model laboral europeu, ni protegeix suficientment al treballador, ja que quan aquest 
perd la feina té grans problemes per poder trobar-ne una altra.  
 
Va posar de relleu que no s'havia votat a favor de la reforma laboral, sinó de la convalidació del 
Decret Llei. Afegí que des del partit de CiU s’insistirà en aconseguir un veritable contracte de 
formació dual, garantir un reconeixement a la negociació col· lectiva d'àmbit autonòmic i 
reforçar les polítiques actives d'ocupació, vinculant-les a les polítiques passives i donant major 
capacitat de gestió de les mateixes a les Comunitats Autònomes. 
 
 
A continuació va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora del PP, qui va manifestar, de 
manera literal, el següent: 
  
“Desde el Partido Popular lamentamos que la última Declaración Política del mandato no pueda 
aprobarse por unanimidad de los grupos municipales por distorsionadora de la realidad y por 
demagógica. 
 
Porque se puede estar más o menos de acuerdo con las políticas del PP pero no se puede negar 
la realidad ni querer confundir a la sociedad con un mensaje fácil. 
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Creíamos que los socialistas de Gavà eran más serios y que dejaban el populismo para otros 
pero vemos que no es así. Ya deben empezar a ver que sus rivales políticos no somos el Partido 
Popular sino otros partidos emergentes lo cual nos tranquiliza. 
 
Lo que nos sigue inquietando y por lo tanto en lo que no escatimaremos medios ni esfuerzos es 
en seguir trabajando por la recuperación económica del país que debe ir acompañada de la 
creación de empleo. 
 
Eso es lo que ha hecho el Gobierno de España, muchas veces en soledad y lo que es peor, con la 
falta de confianza de la oposición en la capacidad de los españoles en salir solos de la crisis. 
 
Cuando el PP llegó al Gobierno en 2011 teníamos un paro que aumentaba todos los días y que 
llegó a aumentar en 3.400.000 personas en la última legislatura del PSOE.  
 
En estos años, España ha superado una de las crisis económicas más fuertes de nuestra historia. 
Y lo hemos hecho, entre todos, evitando el rescate y manteniendo el Estado de Bienestar: las 
pensiones, el sistema sanitario, el de educación, las prestaciones, también las prestaciones por 
desempleo y las ayudas a los parados de larga duración… La sociedad española, sus 
instituciones y sus administraciones han sido los protagonistas.  
 
Por eso, si mantenemos las políticas económicas adecuadas, España creará en dos años un 
millón de puestos de trabajo. El año pasado, por primera vez en siete años se creó empleo en 
España, con 440.000 puestos de trabajo y crecimos al 1,4%. Este año, las previsiones apuntan a 
un crecimiento por encima del 2%, y por tanto se crearán más de 500.000 empleos.   
 
Actualmente ya son pocos los que niegan el principio de la recuperación, incluso reconocida por 
dirigentes socialistas y por eso nos sorprende que en Gavà sigan estancados en los debates de 
2010 cuando tampoco fueron capaces de reconocer la crisis.  
 
En estos años se ha demostrado la diferencia entre las políticas del centro derecha y las políticas 
fracasadas de la izquierda. Con el Partido Popular España crea empleo estable y de calidad: la 
contratación indefinida a tiempo completo aumenta un 29%, mientras en 2011 caía a un ritmo 
del 11%.; La afiliación a la Seguridad Social crece en todas las Comunidades Autónomas 
cuando en 2011, subía el paro en casi todas ellas; España está creando empleo en todos los 
sectores, más allá de hostelería y comercio. En 2011, el paro crecía en todos los sectores; Ahora, 
podemos liderar la creación de empleo en Europa y se ha demostrado con hechos que las 
políticas del PSOE no caben en el proceso de crecimiento de España 
 
Hablan de la ocupación femenina, pues la igualdad de oportunidades se promueve desde el 
empleo. El PP mantiene un compromiso firme en la igualdad laboral entre hombres y mujeres 
con medidas concretas.  
 
También hemos creado más seguridad para iniciar una actividad emprendedora y entre los 
autónomos 
 
Todas estas medidas se transforman en hechos que palpan los españoles y que reconocen 
internacionalmente, por eso el Partido Popular seguirá trabajando, porque este gobierno no 
descansará hasta conseguir el pleno empleo.  
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Nuestro objetivo a corto plazo es llegar a los 20 millones de empleados en España. 
 
La creación de empleo es la mejor política social que puede llevar a cabo un gobierno porque es 
la mayor manifestación de libertad y de independencia que pude tener el ser humano. 
 
Y lo haremos con la actual reforma o con todas aquellas reformas que el contexto social y 
económico del país nos permitan hacerlo. Pero eso sí, confiando en la capacidad de los 
españoles i també en la dels gavanencs. 
 
Por todo el expuesto, este grupo municipal votará en contra de esta Declaración Política, 
deseando que todos los días pueda ser 1 de mayo i sino, que el uno de mayo pueda ser celebrado 
por todos los españoles.” 
 
 
El sr. Obispo, per al·lusions, va prendre la paraula, dient que un cop més el sr. Pérez havia 
demostrat la seva catadura política, amb manca de moral pròpia i la del seu grup, doncs no era l 
primera vegada que succeïa un fet així.  
 
Va esclarir que des del càrrec que ostentava sempre havia defès a la Policia Municipal encara 
que en algun cop no havien coincidit. Tot i ser conscient de que hi al cos de la Policia Municipal 
hi havia excel·lents professionals, va dir que potser era el moment de que alguns membres de dit 
cos fessin autoreflexió sobre el comportament que havien tingut amb la ciutadania de Gavà, i en 
concret, algunes de les persones que signaven aquesta carta. En qualsevol cas, sempre havia 
defès i seguiria defenent als serveis en general de l’ajuntament, i en especial, el de la Policia 
Municipal. 
 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Díaz, per agrair als grups municipals que s’havien sumat a la 
Declaració Política en favor dels treballadors i treballadores. 
 
D’altra banda, es va adreçar al sr. Pérez per dir-li que no els hi havia sorprès la seva obsessió 
històrica amb el PSC perquè que havien format part del govern de la ciutat. A més, li semblava 
pot ètic utilitzar reivindicacions de treballadors quan s’estava parlant d’una Declaració Política. 
En definitiva, aquest tipus de política li semblava lamentable. 
 
En altre ordre de qüestions va celebrar el recolzament de CiU ja que, en el seu dia, --digué—a 
nivell nacional van recolzar l’aprovació de la reforma laboral. Al grup del PP va recordar-li els 
sous de 600 € treballant algunes persones treballant prop de 40 hores setmanals. 
 
 
 
El sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, expressà que, per una banda, havia fet servir la 
llibertat d’expressió, d’altra, s’estava discutint una Declaració Política en defensa dels 
treballadors i havia rebut l’autorització dels treballadors i treballadores per llegir la carta en la 
seva defensa per la qual cosa no entenia perquè no sabien acceptar una crítica a la vista del 
comentaris que havien fet. 
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La sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, va adreçar-se al sr. Peérez per manifestar-li que havia 
quedat molt clar el que havia fet i que fent ús de la paraula i de la llibertat d’expressió, havia 
rebut les rèpliques.  
 
 
Com es tractava del darrer ple ordinari de la legislatura, la sra. alcaldessa va obrir un nou torn 
d’intervencions per tal que els portaveus dels grups que així ho desitgessin poguessin fer ús de 
la paraula.  
 
 
El sr. Miguel-Ángel Ibáñez, portaveu del grup municipal de C’s, va dir que aquesta darrera 
legislatura havia tingut una sèrie de canvis remarcables importants, com ara la incorporació del 
nou secretari municipal al 2013 que impulsa la secretaria amb una gran professionalitat, i el 
febrer de 2014 el relleu d’alcalde, essent el primer cop a Gavà que es tenia a una alcaldessa. 
Però aquest fet va suposar un projecte continu en el que pràcticament es rebutjaven totes les 
propostes de l’oposició i que va donar peu a que en el ple de pressupostos els grups de 
l’oposició abandonessin la sala de Plens. 
 
Va lamentar que en aquests darrers quatre anys no s’haguessin pres decisions que consideraven 
necessàries i que eren molts costoses per les arques municipals com era el cas de l’empresa 
municipal GTI, SA. 
 
Des de la formació política que representava havien fet una oposició seriosa, constructiva i 
correcta, sempre defensant i donant suport al que pensaven que era bo per a la ciutadania en el 
seu conjunt. 
 
 
 
El sr. Andreu Pérez, portaveu de la formació política d’ERC-EV-IxG, va dir que es reservava la 
seva intervenció pel la sessió extraordinària de Ple que s’havia de celebrar el proper dia 10 de 
juny. 
 
 
 
 
Seguidament, la sra. Emma Blanco, portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA, va manifestaer, 
de manera literal, el que segueix: 

“Finalitza un nou mandat, i una cicle per mi, un mandat difícil que igual que l’anterior, hem vist 
la cara més magre dels efectes de la crisis econòmica en els nostres barris i ciutats. El patiment 
de la gent agreujat per mesures com la Reforma Laboral que han emprovit les nostres viles, el 
major atac a les administracions públiques per part del govern central amb l’ARSAl... i davant 
d’aquestes complexitats hem hagut de donar com sempre resposta des de la primera línia local.  

Des de la coalició ICV-EUiA, tot i les dificultats, hem treballat activament per construir una 
ciutat sostenible, amb Igualtat real i DRETS HUMANS, que intentes respondre a les diferents 
necessitats en totes les etapes de vida de la ciutadania, des de la suma de pluralitats i les nostres 
diversitats. Ens sentim orgullosos de la ciutat que habitem, on conjuntament amb les nostres 
veïnes i veïns, desenvolupem les nostres experiències de vida.  
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Amb els companys i companyes de govern hem treballat per donar exemple de que es possible 
transformar des de la trinxera local, i ens sentim plenament satisfets. Hem col·laborat per fer del 
nostre Ajuntament un lloc proper, auster, de confiança, participatiu, i transparent, amb la gestió 
eficaç i eficient dels recursos col·lectius. 

Hem obert la institució al diàleg i la participació dels nostres veïnes i veïns,  però no pas des del 
corsé, sinó des de la ferma convicció de governar amb tots i per a totes les persones que hi 
habiten. Han estat temps de decisions complicades, i poc agradables també, de les quals som 
corresponsables perquè hem hagut de prioritzar el be comú o el millor per la majoria en 
detriment de les fotos, però entenem que per  la responsabilitat atorgada es van haver de fer i 
ens fem corresponsables. 

No faré aquí pas un recull de tot el que hem fet aquests anys, perquè els fets es coneixent, amb 
les realitats tangibles. Perquè l’única pretensió que hem tingut ha estat aportar nous projectes 
que transformessin la nostra cotidianitat de ciutat, el dia a dia, des de la inclusió de tothom, i la 
ciutat integradora, i per tant, els canvis visibles estan i es coneixen, es disfruten... etc... i això es 
el que realment dona sentit al nostre pas pel govern de la ciutat. 

Dit això, permeteu-me fer el que realment importa avui per mi que es agrair sincerament als 
companys i companyes que han compartit aquesta aventura local responsable, en molts caoss 
compartit amb el regidor Javier Galcerán. 

En primer lloc donar les gràcies als votants i companys/es de partit que van confiar en el nostre 
projecte per aquesta ciutat, i m’han ajudat a fer-ho possible, tots els èxits son col·lectius. 

En segon lloc, a l’equip tècnic de sostenibilitat i de Igualtat i Ciutadania, a les meves estimades 
companyes i companys, gràcies en majúscula, per compartir una manera de fer, d’aportar en 
positiu a la ciutat. Em falten les paraules per poder expressar tota la meva gratitud cap a 
vosaltres. Gràcies equip, un petit equip de gran persones. Per suposat aquest agraïment, al millor 
valor que té el nostre Ajuntament, els seus treballadors/es públics, d’altres àrees que des del 
treball transversal han fet possible moltes accions per a la ciutat. De tots/es he après que els 
límits son solament les limitacions que cadascú es pugui posar, perquè no ha d’haver hi límits a 
la transformació local i al servei a la ciutat amb eficàcia i eficiència. 

  

Gràcies a tots i totes les companyes del PSC, companys de govern els que estan i els que ja no 
estan, i especialment als tinents i tinentas d’alcalde i alcaldessa i portaveu amb els qui he 
compartit més estona. Gràcies perquè he compartit el repte de gestionar la realitat, i l’aventura 
de fer possible aquest projecte de l’esquerra plural a la nostra ciutat. 

I en últim lloc, gràcies de tot cor, a les persones que durant aquest dotze anys, m’han 
acompanyat en aquesta decisió de representar la nostra ciutat. Companys de diferents tendències 
polítiques, que ells saben perfectament qui són. Amb els qual he discutit amb passió i respecte, 
dels quals he après, i en molts moment han estat guies, estrelles de llum en èpoques de foscor. 
Des de diferents posicionaments hem compartit la ferma voluntat de defensar les institucions 
com a garants de la democràcia, d’aquella que tant va costar aconseguir per els nostres pares. 
Formeu part del meu petit món. 
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Reivindico la política digne, la que es fa del treball constant, humilitat i amb dedicació, que fa 
possible que la realitat dels somnis col· lectius siguin possibles  

Para acabar decir, que he tenido la suerte de ser una concejala con experiencia desde  gobierno y 
la oposición, una experiencia vital que me ha servido para plantear mejor los proyectos de 
ciudad desde la empatía con todos y cada uno de mis compañeros/as de pleno. Como portavoz 
he tenido la responsabilidad de liderar la coalición de ICV-EUiA que se reunifico en el 2007 y 
sostener un gobierno de la izquierda plural. Lo he hecho desde el absoluto convencimiento de 
que la suma de pluralidades es necesaria e imprescindible para mejorar el bien común. Confluir 
con otras fuerzas políticas, sumas voluntades y espíritu de trabajo nos ha permitido mejorar y 
engrandecer el gobierno de la ciudad y dar respuestas desde la realidad a las necesidades 
colectivas. Me siento una mujer enormemente feliz y orgullosa, de que la ciudadanía confiara en 
mi para servir a mi ciudad, y después de 12 años, me voy contenta y satisfecha por el trabajo 
hecho y los resultados. Para mi no hay orgullo más grande que desde el trabajo contribuir a 
mejorar la ciudad donde habito. Me voy contenta porque futuro sucesor, Nicolás Sanz, es un 
hombre honesto, trabajador y valiente, un guerrero de lo cotidiano, y estas son los combates que 
desde el dialogo nos llevan a la transformación social. Así que animo, adelante y cuentas con mi 
apoyo y la experiencia del resto de concejales que repitan mandato. Porque esto no es un adiós 
sino un hasta siempre, ya que desde mi coherencia personal y de valores, desde otros ámbitos 
me encontrareis enfrente trabajando por ciudades con Igualdad real y derechos humanos. Este 
ha sido y es mi compromiso ciudadano. Gracias.” 

 
 
El sr. Ramon Castellano, portaveu de CiU, creia que un cop es conegués la identitat de les 
persones escollides com a regidors o que hagin decidit no continuar, es podria adreçar amb elles 
de manera individual a la propera sessió de Ple del dia 10 de juny. 
 
A banda d’això, va agrair la feina feta als regidors de CiU, als militants i simpatitzants de la 
formació política, als treballadors municipals, ja que gràcies amb ells la ciutat i la feina dels 
regidors surt endavant, a tots els regidors, a l’equip de govern perquè, malgrat les diferències 
existents, sempre hi ha hagut un bon clima de diàleg amb educació i respecte, als polítics que 
han tingut especial rellevància, als qui farà unes paraules en el proper Ple, així com als que ja no 
hi eren presents perquè no havien pogut acabar la legislatura. 
 
Per acabar va donar les gràcies alhora que demanava disculpes per si hi havia moments en els 
que no ho havien acabat de fer-ho bé. 
 
 
 
El sr. Josep Llobet, va dir que seria breu ja que, com s’havia dit, el proper dia deu de juny al 
conèixer els resultats electorals faria els comiats pertinents.  
 
D’altra banda, a l’igual que havia comentat el portaveu anterior va tenir unes paraules per la sra. 
Maite Martí, una persona plena de vida que tothom apreciava, la qual, malauradament, ens 
havia abandonat abans d’acabar la legislatura. 
 
No va voler entrar a fer una valoració del mandat però sí va lloar la tasca realitzada pels regidors 
que formaven el seu grup municipal en la que sempre --va dir-- es cercava el millor per a la 
ciutat. 
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El sr. Miquel-Àngel Díaz, portaveu del grup municipal del PSC, va voler sumar-se a la 
solemnitat de l’acte dient que des de l’equip de govern recordant que van encetar el mandat en 
plena crisi econòmica i malgrat la conjuntura es van comprometre a prioritzar a les persones i a 
les famílies i, dins de les seves limitades competències, havien activat noves polítiques 
d’ocupació i havien mantingut la qualitat dels serveis bàsics de la ciutat. 
 
Tot això havia estat possible gràcies al lideratge efectuat tant pel sr. Balsera com la sra. 
Sánchez, alcalde i alcaldessa, de la ciutat. 
 
També va tenir unes paraules per recordar a la sra. Maite Martí, regidora, la qual, digué, vivia 
sempre en el record de tots. 
 
 
 
Per concloure, va prendre la paraula la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, qui, en primer lloc, 
també va dir unes paraules en record de la sra. Martí, manifestant que havia treballat molt dur 
per a la ciutat i havia deixat empremta personal i política.  
 
Seguidament, va fer un reconeixement de la tasca efectuada pels grups polítics, portaveus, 
regidors i treballadors municipals, en definitiva, a tots els membres del consistori, ja que ja que 
gràcies a la seva tasca era possible posar en marxa tots els projectes que es desenvolupaven a la 
ciutat. 
 
Estava convençuda que tots els grups polítics presents, com potser d’algun que ara no tenia 
representació municipal, intentarien aportar la millora de la qualitat de vida dels ciutadans, 
encara que des d’un punt de vista diferent,  
 
Per concloure, va fer un balanç positiu del to que havien emprat els portaveus dels grups 
municipals, així com del respecte i cordialitat mostrat, llevat d’alguna petita excepció.  
 

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint-i-una hores, setze minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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